


Meikova 21 /62380 Slovenj Gradec 
tel.: 10602] 41-245, 41-818/fax: (0602] 42-600

TRGOVSKO 
PODJETJE ŽILA 

SLOVENJ GRADEC

Šolska ulica 2 
Tel.: 0602 41 127 

Fax: 43 756

Akcijska prodaja programa živil 
v poslovalnicah:

MARKET Mislinja 
MARKET Slovenj Gradec 

SAMOPOSTREŽBA Slovenj Gradec 

DISKONT Slovenj Gradec

VELIKA IZBIRA - IZREDNE CENE

^ čokolada milka 100gr. že od 99,00 SIT
riž spender 1/1 99,00 SIT

^ kompot breskve 850 gr. 155,00 SIT
^ šampinjoni 425 gr. 169,00 SIT

ŽILA DANES - ZA VAS BOLJŠI JUTRI

(trgovsk^odjetjeK

SLOVENJ GRADEC

' tel.: (0602) 83-641, 83-652, fax: 0602 83-997

VELEPRODAJA
trgovcem in gostincem iz skladišča v Slovenj Gradcu 

tel.: 0602 42-551, 42-553; fax: 0602 42-214
prehrambeni izdelki, čistila, pralni praški, galanterija, alkoholne in brezalkoholne pijače

MALO PRO DAJA
v lastnih poslovalnicah

samopostrežni trgovini, diskont in bife v Dravogradu; samopostrežna trgovina v Slovenj
Gradcu; samopostrežna trgovina v Topolšici

ZA HUPCe NAČRTUJEMO MESEČNE PRODAJNE AKCIJE
OD TOD - Za Vas, Vsak Dan - POVSOD



Karikirano

[PK(£)©[Lgl]
Kdo? Ona vendar, politika! Večkrat so rekli, da je 
politika kurba, zato se z njo pretežno ukvarjajo moiSki. 
Kjer jih je preveč, postane dolgočasno. Tako tudi v 
državnem zboru.
Za bližajoče se državne volitve je brhka doktorica iz 
združene liste predlagala uzakonitev “ženske kvote” za 
kandidatne liste, pa ji je spodletelo. Še znani humorist jo 
je strogo pogledal, čeprav je sila liberalen do žensk in nji
hovega deleža v splošnem veselju življenja. Kaj je le s 
predlogom narobe?
Doktorica pozna naravno ravnovesje, kjer je samcev in 
samic približno polovica. Ve tudi, da ni dobro rušiti tega 
razmerja. Iz ekonomskih razlogov človek kastrira samce 
domačih živali in omogoča izvoljenim vzdrževati hareme 
podložnih samic. Vendar za človeško vrsto to ne velja. 
On in ona sta enakopravna. Tako vsaj misli predstavnica 
združene liste. Vendar je ne gre jemati resno, saj je v 
opoziciji. Zakaj tega načela ni uveljavila prej, ko je še bila 
na oblasti’
Ni lepo spodkopavati edinozveličavnih strank, ko sta si

sporazumno razdelili oblast. Da je moderno biti liberalni 
ministrant, je jasno vsem. Zato je odstopila tudi rdeča 
ministrica. Moška vlada pa je čedalje dolgočasnejša. 
Čeprav je ustanovila vladni urad za žensko politiko, ga 
ne jemlje resno, ker je menda še preveč rdeč. Kdo naj 
torej zagotovi ženskam večjo udeležbo v politiki?
Treba bo prilagoditi taktiko in se boriti z orožjem, ki ga je 
mati narava podarila ženskam. Ob pameti bo treba 
uporabljati še srce. Kar ni možno doseči z zakonom, bo 
treba z ljubeznijo- Iz zgodovine je znanih dovolj 
primerov, da je ljulrezen premotila oblastiželjne moške in 
jih umirila.
Podzavestno si želijo več ljubezni tudi naši srboriti 
poslanci, saj so izvolili žensko za predsednico odbora za 
obrambo, brez žensk se tudi moški ne Ixxlo obdržali, 
čeprav tega ne priznajo radi. Če bodo ženske med 
ljubezenskimi šepetanji izrekale tudi resne predloge, 
bodo uspešnejše, kot bi bile z glasnimi demonstracijami 
pred parlamentom. Do sestavljanja kandidatnih list je še 
dovolj časa. Morda bo uspelo! TIK

• Marsikdo ga najprej zamoči, nato pa še čaka na mavrico.
• Čeprav pamet in čustva bivajo v isti hiši, imajo ločene 

spalnice.
• Politiki vseh barv, pa nobenih barvnih kontrastov.
• Največ logistike si je človek izmislil za nelogičnosti.
• Muhe v glavi so nam trn v peti.
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Ob peti obletnici...
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PREPIH Koroški časopis.
Izdaja ČZP Voranc d.o.o.
Ravne na Koroškem 
Glavni in odgovorni urednik 
Vojko Močnik.
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Tiskarna ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.
Na osnovi mnenja Republiškega 
sekretariata za informiranje, št. 
23/105-92, šteje časopis med 
proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za 
katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
vračamo in ne honoriramo.
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V ospredju

URGENCA NA 
KOROŠKEM:
MED RESNIČNO
STJO IN FILMOM

rgeiua je ena od 
popularnejših 
nanizank na POP 

TV. Dasiravno nima kakšne 
ve<je umetniške vrednosti, 
pa gledalca drži priklen
jenega na fotelj in ga kas
neje zaposluje tudi z 
razmišljanjem: kaj pa je z 
urgenco pri nas, na 
Koroškem? Ali tudi nas v 
primeru nesreče čaka tako 
hitra oskrba kot na filmu? 
Nikar. Kar je na filmu, je 
tudi v Ameriki vec ali manj 
ena velika fikcija, na 
Koroškem pa smo od tega 
še zelo daleč. Nekaj pa se 
vendarle tudi pri nas 
dogaja.

OKRNJENA
“DEŽURA”

V osnovnem zdravstvenem 
varstvu ne moremo govoriti o 
urgenci, ampak o nujni 
zdravstveni pomoči, ki je 
občanom običajno znana kot 
zdravniško dežurstvo, zdravniki 
pa jo poimenujejo kar “dežura”. V 
Mežiški dolini so julija lanskega 
leta uvedli novo shemo nujne 
medicinske pomoči, po kateri je 
bil zdravstveni standard ljudi v 
zgornjem koncu Mežiške doline 
zopet nekoliko okrnjen. Namesto

neprestane prisotnosti dežurnega 
zdravnika v Mežici, ki je skrbel za 
občini Črna in Mežica, je 
Zdravstveni dom Ravne uvedel le

dežurnega zdravnika v 
Zdravstvenem domu na Ravnah 
in pripravljenost zdravnika na 
domu. Ponoči, v petek in soboto 
popoldan, nedeljah in praznikih 
je dežurni zdravnik v zdravstve
nem domu Ravne, en zdravnik pa 
je še v pripravljenosti doma. 
Ostale dni v tednu je od 7. do 21. 
ure in ob sobotah od 7. do 13. ure 
je dežurni zdravnik dosegljiv tudi 
v ambulantah v Mežici in Črni.

“Za nekdanjo občino Ravne na 
Koroškem smo od Zavoda za 
zdravstevno zavarovanje vseskozi 
imeli priznano in plačano eno

dežurno mesto in eno priprav
ljenost. Posebnost tega področja 
pa je narekovala, da smo kljub 
temu imeli organizirano tudi

dežurno službo za zgornji konec 
Mežiške doline v Mežici. Od 
lanskega julija dalje pa smo to 
začasno ukinili zaradi kadrovskih 
in organizacijskih težav," je 
pripovedoval dr. Stanislav 
Pušnik, direktor Zdravstvenega 
doma Ravne, ki tudi sam ned
voumno priznava, da je zdrav
stveni standard v tem koncu v 
zadnjih letih strmo padel. Sam je 
po analizi prišel do ugotovitve, da 
se je do leta 1988 zdravstveni 
standard v Mežiški dolini vseskozi 
dvigoval in je bil precej višji kot v 
drugih okoljih, po tem letu pa gre 
krivulja samo še navzdol.

KOROŠKA V 
PROJEKTU 

SLOVENSKE 
URGENTNE 
MEDICINE

Sicer pa Stanislav Pušnik sodeluje 
pri posebni projektni skupini, ki 
pripravlja projekt urgentne 
medicine v Sloveniji. V tem pro
jektu je seveda vključena tudi 
Koroška. O tem pravi Pušnik 
tole:”Doslej so večji centri imeli 
organizirano urgentno medicino, 
večinoma pa smo imeli orga
nizirane dežurne ambulante. V 
teh dežurnih ambulantah je bil 
zdravnik, običajno še medicinska 
sestra in voznik reševalec. Pred 
desetimi oziroma dvajsetimi leti je 
bil osnovni koncept čim prejšnja 
evakuacija bolnika. V današnjem 
konceptu razvoja urgentne 
medicine pa so novi trendi, to je 
čim prej optimalno oskrbeli 
zavarovanca na kraju samem in 
ga šele nato prepeljati v 
bolnišnico. To pa nam omogoča 
tudi sodobna tehnika in oprema, 
kot so sodobni avtomobili, 
prenosni EKG in drugo.
Nov koncept predvideva, da bi za 
določene regije ustanovili prehos- 
pitalne enote, ki bi imele reani- 
mobile, to je posebej opremeljena 
vozila in ekipe, ki so 
usposobljene za nudenje te 
pomoči. Za koroško regijo je 
predvideno, da bi bila ta prehos- 
pitalna enota v Slovenj Gradcu. 
Manjša področja pa bi bila pokrita 
z dvema vrstama pomoči v okviru 
nujne medicinske pomoči. 
Delovno smo to označil z 1 A in 1
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V ospredju
B ekipo, pri čemer pomeni prva 
varianta ekipo dežurnega 
zdravnika, dežurno medicinsko 
sestro in vozilo dežurnega 
zdravnika, 1 B pa dežurnega 
zdravnika, dežurno sestro in 
voznika reševalnega vozila s 
posebno opremo. Za Ravne je 
predvidena 1 B ekipa, osebno pa 
sem si prizadeval, da bi Mežica in 
Črna zaradi razprostranjenosti 
dobili 1 A ekipo. Takšen je bil naš 
predlog, trenutno pa je v projektu 
za vso to področje le ekipa 1 B, 
vendar mislim, da gre za napako. 
Za ilustracijo naj povem, da v tem 
projektu Dravogard nima nič, 
čeprav so Dravograjčani predla
gali ekipo 1 A, in dravograjsko 
občino naj bi po tem predlogu 
pokrivala slovenjgraška enota 
oziroma ekipa v Radljah ob Dravi. 
Radlje ob Dravi imajo v tem kon
ceptu 1 A ekipo, vendar si Ra- 
deljačani želijo 1 B. Za Slovenj 
Gradec je predvidena prehospital- 
na enota in dežurni zdravnik.”

Seveda pa je vprašanje, kdaj in 
kako bo ta sistem sploh zaživel, 
kajti najprej ga bodo preizkušali v 
večjih mestih. Gotovo pa ni 
urgentne medicine brez reševal
cev. Ti so na Koroškem orga
nizirani v samostojni javni zavod.

600 TISOČ 
KILOMETROV, 

DESETINA 
URGENTNIH

Po drobljenju koroškega zdravst
va je Reševalna služba Koroške 
eden redkih zavodov, ki je ostal 
skupen za območje celotne regije. 
To se je v zadnjem času že nekaj
krat potrdilo kot dobra rešitev, 
najbolje ob udaru strele na 
radeljskem pokopališču, kjer so v 
bolnišnico naenkrat vozili s štirimi 
reševalnimi vozili. Na drugi strani 
pa so koroški reševalci edini v 
državi, ki so organizirani kot 
samostojni javni zavod (drugod 
delujejo v okviru drugih 
zavodov). Tu gre nemara tudi za 
tradicijo, saj je bila reševalna 
služba na Ravnah organizirana 
leta 1927, vseskozi pa so imeli 
določeno samostojnost.

“Reševalna služba Koroške je 
organizirana v Radljah ob Dravi, 
Slovenj Gradcu, Dravogradu in na

Ravnah. V vseh Ceh krajih imamo 
skupno 13 reševalnih vozil, ki so 
razmeroma dobro opremljena, 
zahvaljujoč mnogim sponzorjem 
v regiji. S sredstvi amortizacije, ki 
nam jih zagotavlja zdravstvena 
zavarovalnica, si namreč ne bi 
mogli veliko pomagati. Z dona
torji pa smo uspeli izboljšati opre
mo v reševalnih vozilih. Sicer pa 
je naša služba v lanskem letu pre
vozila 573.206 kilometrov, prepel
jali smo 13-206 bolnikov, od tega 
je bila kakšna desetina urgenmih 
prevozov, dnigo pa prevozi bol
nikov z medicinsko indikacijo ali 
taksi prevozov,” pravi Ludvik 
Kor*dež, direktor javnega zavoda 
Koroška reševalna služba.

Na Koroškem je preko dneva na 
voljo osem reševalcev in vozil, po 
novem voznike spremlja tudi 
medicinski tehnik. Ponoči 
dežurata dve ekipi, ena na 
Ravnah, druga v Slovenj Gradcu, 
ob koncu tedna pa so dežurni 
trije reševalci: na Ravnah, Slovenj 
Gradcu in Radljah ob Dravi. Iz teh 
krajev pa uspevajo razmeroma 
dobro pokrivati vse tri doline, ki 
brez izjeme slovijo tudi po slabih 
cestah.

O novih konceptih urgentne 
službe pa Ludvik Kordež razmišlja 
takole: "Takšna služba bi bila 
gotovo velik napredek, vendar je 
za Koroško vprašanje, kdaj ho 
toliko denarja, da bi si lahko 
privoščili urgentno službo, kot je 
denimo v Ljubljani in Celju, ko je 
v vozilu prisoten tudi zdravnik. 
Lahko pa bi razmišljali o tako 
imenovanem rendez-vous siste
mu, kar pomeni, da bi ekipo ses
tavljal voznik in medicinski 
tehnik, na kraj dogodka pa bi 
prišel zdravnik iz kraja, kjer se je 
nekaj zgodilo. Vendar nam že 
sedaj manjka vsaj deset medicin
skih tehnikov. “

HEUOPORT
V urgenci pa ima vse večjo vlogo 
tudi helikopter in helikopterska 
pomoč tudi pri nas že dolgo ni 
več zgodba iz filma. V Splošni 
bolnišnici Slovenj Gradec si že 
vrsto let prizadevajo, da bi ob 
tamkajšnji bolnišnici uredili tudi 
prostor za pristajanje in vzletanje 
helikopterjev. Potreb po 
helikopterskih prevozih je vse

več, od hudih prometnih nesreč, 
do evakuacije bolnikov in 
poškodovancev v druge zavode. 
Velikokrat se tudi zgodi, da mora
jo v Univerzitetni klinični center v 
Ljubljani hitro in nujno prepeljati 
novorojenčke s prirojenimi 
telesnimi okvarami. Velikokrat o 
življenju odločajo sekunde.

Sedaj v nujnih primerili helikopter 
pristaja pri drugi osnovni šoli v 
Slovenj Gradcu, vsako vzletanje 
in pristajanje pa moti šolski pouk, 
poškoduje igrišče, za paciente in 
bolnišnico pa je najhuje to, da je 
igrišče ravno toliko oddaljeno od 
bolnišnične zgradbe, da mora 
sodelovati tudi ustrezno oprem
ljeno reševalno vozilo. Ob prista
janju ob bolnišnični stavbi bi 
odpadla vsa ta skrb, predvsem pa 
bi se povečala učinkovitost in 
varnost pri reševanju njihovih 
pacientov.

Po prvih ocenah bi gradnja helio- 
porta znašala med 10 in 12 mili
joni tolarjev, koroški župani pa so 
ob obisku v bolnišnici konec 
lanskega leta menda že izrazili 
pripravljenost, da bi pomagali 
zgraditi ta objekt. Občine iz

koroške regije in Šaleške doline bi 
k tej naložbi prispevale petino 
potrebnih sredstev, ostalo naj bi 
prispevala ministrstva za zdravst
vo, notranje zadeve in obrambo.

V slovenjgraški bolnišnici so pri 
izračunu potrebnega občinskega 
prispevka uporabili ključ števila 
prebivalcev. Vuzenica kot naj
manjša občina v koroški regiji bi 
prispevala vsega 86:207 tolarjev, 
največja občina Ravne - Prevalje 
(blizu 20 tisoč prebivalcev) pa bi 
za helioport prispevala 571.890 
tolarjev. Za občini Šoštanj, Velenje 
in Mozirje bi bili ti zneski manjši, 
ker uporabljajo tudi celjsko 
bolnišnico. Glede na število ljudi 
v velenjski občini (več kot 33 
tisoč prebivalcev) pa je tudi za 
velenjsko občino predlagani 
prispevek v višini nekaj več kot 
500 tisočakov. Največji pa bi bil 
kajpak prispevek občine Slovenj 
Gradec, ki bi morala urediti man
jkajoča parkirišča za avtomobile.

Poleg dobro usposobljene 
zdravniške ekipe je pomembna 
predvsem dobra oprema in hiter 
prevoz.O

(ek)

Izobraževanje za obrtnike in podjetnike
PODJETNIŠKA AKADEMIJA

VEČERNA ŠOLA PODJETNIŠTVA 
c RIMSKI VRELEC, KOTLJE

PET MODULOV - 90 UR

- PODJETNIK IN VODENJE PODJETJA
- MARKETING
- PODJETNIŠKI MANAGEMENT IN 

ORGANIZACIJA
- EKONOMIKA IN FINANCE
- KADROVSKI MANAGEMENT

PRIČETEK: 5. MAREC 1995
USPOSABLJANJE POTEKA OB TORKIH IN ČETRTKIH OD 
18.00 DO 20.30

Dodatne informacije vam lahko posredujejo:
- Gospodarska zbomica-Območna zbornica Koroška,

Tatjana Kupnik, telefon: 83-080 (zbiranje prijav)
- Vse štiri območne obrtne zbornice
- Koordinator Večerne šole podjetništva:

Marina Leskovec, telefon: 23-821 (Upravna enota Ravne)
- Koordinator Pospeševalne mreže: Dušanka Kotnik, 

telefon: 41-151 (Upravna enota Slovenj Gradec)
- ostale upravne enote

Organizatorji: GEA COLLEGE 
iLjubljana, GOSPODARSKA 
ZBORNICA SLOVENIJE, 
ZDRUŽENJE PODJETNIKOV, 

,c dobite na- \ OBRTNA ZBORNICA
dodatne infotntaetl 1 SLOVENIJE IN POSPE-

1Vsc roltese d.d" 06i/t6-*'’-:50' 1 ŠEVALNA MREŽA ZA
1 t;menc MALO GOSPODARSTVO NA

*«n. R°kvit bomo odgcr-onW] KOROŠKEM
Kontakt"» ,jcm vam
vpldifrte. » :
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Turistično gostinsko podjetje Košenjak Dravograd, Meža 3, Dravograd

OBJAVLJA
DELOVNA MESTA
1 MATERIALNI KNJIGOVODJA za nedoločen čas
2. SALDAKONTIST za nedoločen čas

pogoji:
- V. stopnja izobrazbe ekonomske ali druge ustrezne smeri
- 2 leti delovnih izkušenj
- poznavanje osnov računalništva
- poskusno delo 2 meseca

3. VODJA POSLOVNE ENOTE
- HOTEL TRABERG za nedoločen čas

4. VODJA POSLOVNE ENOTE
- RESTAVRACIJA KAISER za nedoločen čas

5. VODJA POSLOVNE ENOTE
- RESTAVRACIJA VIČ za nedoločen čas

pogoji:
- V. ali IV. stopnja izobrazbe gostinske turistične smeri
- 3 oz. 5 let delovnih izkušenj
- aktivno znanje nemškega jezika
- sposobnost organiziranja in vodenja
- poskusno delo 3 mesece

6. VODJA STREŽBE za nedoločen čas 

pogoji:
- V. ali IV. stopnja izobrazbe gostinske smeri
- 3 leta delovnih izkušenj
- aktivno znanje nemškega jezika
- poskusno delo 2 meseca

7. VODJA KUHINJE za nedoločen čas 

pogoji:
- V. stopnja izobrazbe gostinske smeri
- 3 leta delovnih izkušenj
- poskusno delo 2 meseca

8. NATAKAR - 5 delovnih mest za nedoločen čas in 2 delovni mesti za 
določen čas (6 mesecev).

pogoji:
- IV. ali V. stopnja izobrazbe gostinske smeri
- 1 leto delovnih izkušenj
- aktivno znanje nemškega jezika
- poskusno delo 2 meseca

9. KUHAR - 3 delovna mesta za nedoločen čas in 2 delovni mesti za 
določen čas (6 mesecev).

pogoji:
- V. stopnja izobrazbe gostinske smeri
- 1 leto delovnih izkušenj
- poskusno delo 2 meseca

10. RECEPTOR za nedoločen čas 

pogoji:
- V. stopnja izobrazbe turistične ali druge ustrezne smeri
- 2 leti delovnih izkušenj
- aktivno znanje nemškega jezika
- poskusno delo 3 mesece

11. SOBARICA za nedoločen čas 

pogoji:
- II. stopnja izobrazbe gostinske smeri
- 1 leto delovnih izkušenj
- pasivno znanje nemškega jezika
- poskusno delo 1 mesec

12. ČISTILKA - 2 delovni mesti za nedoločen čas (1 del. mesto z 
delovnim časom 24 ur tedensko)

pogoji:
- končana osnovna šola
- 6 mesecev delovnih izkušenj
- poskusno delo 1 mesec

Delovna mesta od zap. št. 6 do 11 so predvidena za HOTEL TRABERG v sklopu Poslovnega športnega kompleksa Traberg v Dravogradu.
Delovno razmetje bomo za vsa delovna mesta (razen za delovno mesto pod zap. št. 12) sklenili s polnim delovnim časom.

Kandidati naj vloge z ustreznimi dokazili o izpopolnjevanju pogojev pošljejo v roku 15 dni od objave na naslov:
MERX Turistično gostinsko podjetje Košenjak Dravograd, Meža 3, Dravograd.

O izbiri bodo obveščeni najkasneje v roku 60 dni od izteka roka za prijavo.
MERX KOŠENJAK, ORA VOGRAD

V_______ ____ _______________________________________________________ ______________________________________________________ _________________ J
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Od prvega marca 1996 velja na Koroškem nova organizacija policije, za katero odgovorni na Ministrstvu za notran
je zadeve seveda trdijo, da bo policijo naredila učinkovitejšo. In ce smo prav razumeli vse razlage, vodje policijskih 
okolišev bodo odslej tisti policisti, ki nam bodo bližji. Torej jih ne bomo poznali samo z represivne plati policijskega 
dela.

POLICIJSKE PISARNE NA OBMOČJU UNZ SLOVENJ GRADEC (OD 01.03.1996)

POL.PISARNA SEDEŽ URADNE URE TELEF.ŠT.
MEŽICA Partizanska pot 17 PONEDEUEK 08.00 D010.00 35-102

SREDA 15.00 DO 17.00
PETEK 08.00 D010.00

MUTA Glavni trg 31 PONEDEUEK 08.00 DO 11.00 61-112
TOREK 14.00 DO 17.00
ČETRTEK 08.00 DO 11.00

PODVELKA Podvelka 20 PONEDEUEK 08.00 DO 10.00 66-002
SREDA 15.00 D017.00
PETEK 08.00 DO 10.00

ČRNA Center 101 TOREK 15.00 DO 17.00 38-102
ČETRTEK 08.00 D010.00

Ker gre za vsebinsko obsežen in 
zahteven projekt, ga je Ministrstvo 
za notranje zadeve dobri dve leti 
preizkušalo na območju UNZ 
Kranj. Doživel je nekaj manjših 
sprememb in popravkov, po 
prvem marcu letos pa ga bodo 
začeli izvajati tudi na območju 
Koroške, torej Uprava za notranje 
zadeve v Slovenj Gradcu.
Policija na lokalni ravni - poli
cijske postaje bodo odslej: 
v Slovenj Gradcu, na Ravnah na 
Koroškem, v Radljah ob Dravi, v 
Dravogradu, na Holmecu bo 
Postaja mejne policije, v Slovenj 
Gradcu pa še Postaja prometne 
policije Slovenj Gradec - delovala 
bo na območju celotne UNZ.

Na nekaterih policijskih postajah, 
posebej na Ravnah in v Radljah, 
bo tako zdaj precejšnja gneča, res 
pa je tudi, da so tako sprostili kar 
34 policistov, ki pa ne bodo ostali 
brez dela. Avtorji reorganizacije 
pravijo, da bodo delali izključno 
na terenu, ob dobri informacijski 
podpori in komunikacijski opre
mi pa bodo lahko po potrebi 
posredovali hitreje, lahko bodo 
več časa posvetili preventivnemu 
delu, skratka, vodstvo UNZ meni, 
da bo policija učinkovitejša.
V praksi stvar izgleda takole. Kjer 
so bili prej policijski oddelki, 
bodo odslej policijske pisarne. Ne 
kot ustanove, temveč metode 
dela, torej kraj, kjer lahko ob do
ločenem delovnem času prideš 
(ali pa si povabljen) in se pogo
voriš z vodjem policijskega 
okoliša. Osnova torej ni interven
cija, delovni čas pa bodo pri
lagodili potrebam v okoliših.
Tam, kjer so policijske postaje, 
policijske pisarne seveda nLso 
potrebne.

Za nas občane je morda 
najpomebnejša sprememba v tis

tem delu nove organizacije, ki se 
nanaša na dosedanje varnostne, 
po novem pa policijske okoliše 
Pokrivali bodo praviloma 
območja krajevnih skupnosti 
oziroma občine, na policiji pa so 
zanje zadolžili nov “tip policista”, 
vodje policijskih okolišev. Ti so 
posebej usposobljeni za to delo. 
Gre za vse mogoče oblike 
pomoči občanom, sodelovanje 
pri spodbujanju samozaščitne 
dejavnosti in varnostne zavesti - 
skratka, za preventivno dejavnost. 
Na policiji menijo, da bodo tudi 
tako lahko vnaprej preprečevali 
rast števila odklonskih pojavov.

KDO IN KJE JE 
KAJ PO NOVEM
POLICIJSKA POSTAJA 
SLOVENJ GRADEC

Telefon: 41 192. 
vodstvo: komandir Vinko 
Mlinšek, pomočnika: Ivo Holc in 
Niko Kolar, vodje policijskih 
okolišev: Miroslav Črešnik (mesto 
Slovenj Gradec), Zlatko Godec 
(Mislinja), Jurij Meh (izven mesta 
Slovenj Gradec), policisti krimi
nalisti: Marjan Žganec, Igor Knez, 
Ferdinand Lasnik.

POLICIJSKA POSTAJA RAVNE 
NA KOROŠKEM

Telefon: 22 351
vodstvo: komandir Slavko Koroš, 
pomočnika: Ladislav Krivec, 
Danilo Emeršič, vodje policijskih 
okolišev: Mitja Horvat (Ravne na 
Koroškem), Mitja Pruš (Prevalje), 
Silvo Velički (Javornik in Kotlje), 
Vito Mithans (Mežica), Igor 
Pšeničnik (Čma na Koroškem), 
policisti kriminalisti: Dušan 
Jeromel, Alojz Kuplen, Jože 
Bračko.

POLICIJSKA POSTAJA 
DRAVOGRAD

Telefon: 83 171 
vodstvo: komandir Ferdo 
Abraham, pomočnika: Vilko 
Planinšec, Miro Zupanc, vodje 
policijskih okolišev: Jože 
Verdinek (mesto Dravograd), 
Zlatko Roglšek (izven mesta 
Dravograd), policista kriminalista: 
Hubert Ivančič, Robert Vetrih.

POLICIJSKA POSTAJA RADL
JE OB DRAVI

Telefon: 71 201
vodstvo: komandir Danilo Starc, 
pomočnika: Ivan Robnik, Branko 
Čagran, vodje policijskih okolišev: 
Boris Črnko (Radlje ob Dravi), 
Janez Otorepec (Podvelka- 
Ribnica), Ludvik Mongus (Muta), 
Aleksander Kolar (Vuzenica),

policisti kriminalisti: Vojko Klug, 
Stane Kozar, Miran Vnuk.

POSTAJA MEJNE POLICIJE 
HOLMEC

Telefon: 31 111
vodstvo: komandir Štefan Perš, 
pomočnika: Aleš Komik, Franc 
Banko.

POSTAJA PROMETNE POLICI
JE SLOVENJ GRADEC

Telefon: 41 322, 41 192 
vodstvo: komandir Peter 
Pungartnik, pomočnika: Drago 
Velički, Milenko Grudnik.

Za vse policijske postaje velja, 
razen za postajo mejne policije in 
postajo promeme policije, da 
opravljajo vse policijske naloge 
na območju “svojih” bivših občin, 
dravograjska še nadzor potnikov 
na mejnih prehodih Vič in 
Libeliče, radeljska pa nadzor pot
nikov na mejnem prehodu Radlje. 
Mejna policijska postaja na 
Holmecu opravlja kontrolo pre
hajanja državne meje na mejnih 
prehodih Holmec, Mežica in 
železniškem mejnem prehodu 
Prevalje, po potrebi tudi ostale 
policijske naloge, postaja 
promeme policije pa opravlja 
pretežno naloge s področja 
promeme varnosti, lahko pa tudi 
ostale naloge.□

EdiProšL
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Naš intervju

PET LET OBRATOVANJA PRVE ZASEBNE PEKARNE NA KOROŠKEM

TO JE “HLEBČEK”
Božo in Meto Jeromel sta storila za tiste case nedoumljiv korak, zapustila varno državno službo in se podala v 
negotove vode zasebne obrti.

Gospod Jeromel, moralo se je doga
jati marsikaj, da ste se takrat 
odločili za tako negotov korak?

Drži: V Pekami smo oktobra prazno
vali peto obletnico obratovanja. Na 
to smo ponosni, še posebej, če se 
ozremo nazaj in primerjamo letne 
rezultate. Rast je takšna, da smo 
lahko zadovoljni. Še posebej smo 
zadovoljni, ker ves čas uvajamo nove 
izdelke, širimo izbiro, ki 
jo pekovski trg lahko 
ponudi. Ni neskromno, 
če rečem, da smo na 
nekaj naših izdelkov 
izjemno ponosni, kupci 
potrjujejo naše delo!
Najtežji je bil začetek.
Pričeli smo previdno, z 
enim delavcem, ob obil
ni pomoči
novogoriškega tehnolo
ga in g. Toneta 
Katrašnika.
Kljub temu, da nihče od 
domačih ni bil iz stroke, 
smo z delom pričeli 
uspešno. V skladu z 
rastjo proizvodnje smo 
vlagali, širili zaposlovan
je in danes nas je v 
Hlebčku že devet 
zaposlenih. Takrat so 
poleg našega poman
jkljivega znanja bile 
najhujše finance, denar 
ni pokril še tako skrom
nih posegov in prvi meseci so bili 
grozni. Kakšnih ugodnih kreditov ni 
bilo, niti na občinskem nivoju. Sicer 
pa je oličina Dravograd za leta nazaj 
znana, da razen besednih iger o pod
pori obrti ni bilo praktično ničesar, 
za razliko od sosednjilt občin, ki so v 
tistem času imele bistveno drugačen 
odnos do obrti in podjetništva.

Imeli smo občutek, da je kruha 
dovolj, vi pa v pekarstvo?

Naj povem, da mi je po dvajsetih 
letih bolj ali manj “državnih služb” v 
določenem smislu prekipelo. 
Spomnite se, vseskozi smo bili v 
nekakšnem prehodnem obdobju, 
pisali in izvajali smo neumne stabi

lizacijske programe, pisali statut za 
statutom. Tako je vsak zaposlen 
dobil svojega, seveda zaradi dobre 
obveščenosti, izvajali smo zakone o 
združenem delu. Celo preproste 
stvari, ki jih je Evropa izpeljala čez 
noč, smo mi totalno zmrcvarili, kot je 
bilo z “zimsko-letnim časom”. V 
zakup sem moral vzeti tudi pre
cejšnjo nepriljubljenost v takratni 
avantgardi zaradi odkritosti in dolge

ga jezika. Slepo pokoren nikoli 
nisem bil, še posebej, ker sem lahko 
na vsakem koraku opazoval, kakšni 
diletanti, razen svetlih izjem nas vodi
jo v raznih komisijah.

Tako sva se odločila, da greva z 
ženo v nekaj povsem drugega. 
Zasebnega pekarstva ni bilo. Bile so 
državne pekarne - naj posebej 
poudarim, da so bile dobre pekarne, 
z odličnim slovesom, spomnimo se 
radeljskega ali dravograjskega krulta. 
Tega me je bilo resnično strah. Bil pa 
je zaradi tega tudi velik izziv. Moje 
ocene so se pokazale za pravilne, vsi 
skupaj lahko danes resnično zago
tavljamo in ponudimo kupcu, našim 
ljudem, dobro kvaliteto in znatno

boljšo izbiro kot pred letii

V decembru je bil nek poseben dan 
za Dravograjčane ■ odprli ste novo 
pekarno.

Res je. Odprli smo pekarno v 
“Traberku”, z namenom izboljšati in 
zaokrožiti pekarski program. 
Izboljšali smo delovne pogoje, ust
varili možnost za širitev asortimana

izdelkov, gotovo bomo tudi v pri- 
hodnje presenečali tržišče z novimi 
izdelki. Nato nas čaka še drugi, ver
jetno najtežji del, konec marca 
namreč odpiramo slaščičarno s pro
dajalno vseh naših izdelkov.

Vrniva se k otvoritvi, bila je nekaj
posebnega. Kaj ste hoteli doseči?

Zasledovala sva nekaj ciljev in jih 
tudi dosegla. Praznovali smo pet let 
garanja, hotela sva se oddolžiti pred
vsem kupcem in odjemalcem. Čas 
otvoritve sva načrtovala tako, da so 
se je lahko udeležili tudi trgovci in 
ljudje, ki jim navadno takšne stvari 
niso dostopne. Na destine zahval

dokazuje, da so tudi ljudje razumeli 
najin namen.
Prireditev je bila tudi zaradi mar
ketinga, nenazadnje tudi zato, da se 
zahvaliva g. Katrašniku in g. 
Bitežniku za njun nesporni prispevek 
k uspehu “Hlebčka”. Dokazala sva, 
da jo možno brez diletantstva, hval
isavosti in preveč besed organizirati 
prireditev, ki prinese ljudem kaj lepe
ga. Obisk in sprejem prireditve je 

dokaz, da je mogoče 
tudi brez visokoletečih 
kulturnikov, animator
jev in kulturniškega 
tolarja kaj malega 
narediti tudi na 
področju kulture, če je 
volja in so izpeljani 
določeni pogoji.

In kako naprej?

Prav gotovo se bomo 
lotili rekonstrukcije stare 
pekarne, sedaj je na 
meji še možnega. Precej 
naporov bomo vložili v 
uvajanje novih izdelkov 
v pekarstvu in 
slaščičarstvu, drugo je 
še popolnoma odprto.

Kaj hi z vašimi 
izkušnjami svetovali 
soobrtnikom - podjet
nikom?

Več odločnosti in smelosti. Problem 
je realizacija zamisli, še posebej, ko je 
treba za to zastaviti svoje premo
ženje, vnaprejšnje garancije za uspeh 
pa ni nikjer. To rečem, pa čeprav ne 
sodim med Slovence, ki jih je Cankar 
zdavnaj opisal.

Kaj pa sodelovanje pekov?

Sodelovanja med pekarnami v regiji 
skoraj ni. Še tisto, kar je bilo, je zamr
lo. Prepričan sem, da tudi drugi spoz
navajo, da je skrajni čas, da pričnemo 
sodelovati. Kar precej stičnih točk je, 
naj omenim samo plačilno disciplino, 
kjer bi lahko z združenimi močmi kaj 
dosegli.

k. volti

Otvoritev novih prostoroov Hlebčka v centru Traberg je bil velik dogodek
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Toliko je ljudi med nami, ki jih je življenje tako ali drugače prikrajšalo in opeharilo za 
mnogokatere lepote tega sveta, mi pa smo jim, kljub njihovi drugačnosti, odrekli 
pravico, da so takšni kot mi ■ kajti- tudi mi smo drugačni.

Nikar se ne ozirajmo za njimi, za 
vsemi temi, ki s pogumom, neizmer
no življensko voljo premagujejo 
bolečino, ki razjedajo telo in 
bolijo srce... Postojmo raje, 
postojmo, da sprožimo roko!
Roko v topel pozdrav, ki bo 
dal moč za skok čez še eno 
oviro!

Tako smo tokrat ljudje postali, 
obstali, da sprožimo roko v 
pomoč Petru Petučniku in 
njegovi mami Ivanki ter očetu 
Petru.

In kdo je Peter?
Ko sem družino Petučnik 
obiskala v pritličnem 
stanovanju bloka na Muti, je 
bil zunaj mrzel februarski 
popoldan. Peter je sedel na 
fotelju in gledal risanke. Kaj 
drugega bi tudi mogel in zmo
gel početi ob bolezni, ki razje
da njegovo komajda pet- 
nastletno telo in ki boli, tako 
zelo boli njegovo mamo 
Ivanko in očeta Petra.

“Peter se je normalno rodil in 
povsem normalno preživel prvo in 
drugo leto starosti. V tretjem letu, ko 
otroci veselo skačejo in je ves svet 
njihov, tako se zdi, je našemu Petru 
korak zastal. Postajal je negotovo, 
kot da bi ne verjel v svoje sposob
nosti in kot citi ne bi zmogel moči za 
urno tekanje za žogo. In ker je bil 
Peter vse bolj negotov, sem ga v tret
jem letu starosti peljala k zdravniku. 
Prvi mu de, da pač ne bo 
nogometaš, mene pa pomiri z 
besedami, da mi lx> nekoč vendarle 
odšel od doma. A sama nisem bila 
zadovoljna s takšno razlago.

Ko je nastopila službo v Vuzenici 
nova zdravnica, sem potrkala na 
njem vrata. Pazljivo me je poslušala 
in pregledala Petra ter že takrat 
postavila diagnozo: mišičm distrofi- 
ja," pove mama Ivanka.

A Petučnikovi se niso želeli sprijazni
ti s kruto resnico, zato so Petra peljali 
v Ljubljano na Klinični center, na

otroški oddelek nevrologije, kjer so 
Petru iz noge zveli vzorec mišice. 
Potrdili so domneve vuzeniške

zdravnice, še več, dejali so, da ima 
Peter najhujšo obliko bolezni, 
Duševno mišično distrofijo, ki je 
napredujoča.
In tu se začenja Petrova kalvarija, pa 
kalvarija njegovih domačih, zlasti 
mame in očeta.
Petrovo telo je tako vse bolj slabelo 
in vse manj ubogalo želje po napred
ku. Le mesec dni pred vojno, 28. 
maja 1991 leta so zdravniki z 
operacijo Petru podaljšali nad- 
koleaske in petna tkiva. Ta poseg pa 
je bil le skrajšana pot do invalidskega 
vozička.

Sodobna medicina ne pozna 
nobenih zdravil za Petrovo bolezen, 
katere ironija je ta, da jo preko genov 
prenaša mati na svoje sinove. 
Nobenih medikamentov ni, ki bi 
čudežno oživili mišice in tetiv, da bi 
Peter lahko dvignil roko, se 
popraskal za ušesom ali obrnil glavo 
v smer, od koder sliši vaš glas.

Tako pa njegove mišice vztrajno 
izgubljajo moč, krčijo se in počasi

topijo in otopijo tako zelo, da fanta 
za zmeraj priklenejo na invalidski 
voziček. In tako ga mati, ker le ona 

to zmore, obda s ščitom 
ljubezni. Kljub nasprotovanju 
premnogih mu izbori mesto 
šolarja v šoli s prilagojenim 
programom na Muti. Kdo - če 
ne ona - bi poznal Petrove 
potrebe, kdo bi znal in zmogel 
obračati njegovo telo sredi niči 
in kdo bi dan na dan, uro na 
uro sedel ob njem in razumel 
sleherni njegov gib. In vsak je 
potreba - po topli besedi, po 
lulanju, vroči limonadi ali pa 
po klobasah, ki jih ima Peter 
zelo rad.
Peter ima sedaj majhno srečo, 
da se lahko sam popelje po na 
novo narejenem mostu, ki so 
ga ob denarni pomoči občine 
Muta in livarne iz Vuzenice 
naredili prijazni ljudje.
Petrova pot v šolo res ni dolga. 
Za človeka normalnih nog in s 
povprečnim korakom bi trajala 
le nekaj minut. Če greste lahko 
naravnost in ni kje kakih ovir. 

A za Petra je ovira že avto, ki je 
postavljen ravno pred mostom ali pa 
parkiran ob položnem delu, kjer fant 
zapelje voziček s pločnika na cesto. 
Ovira je lahko tudi šola. Ovira so 
stopnice v njej, strme in dolge, ki se 
vijejo v prvo in drugo nadstropje, 
kjer ima Peter razred, sošolke in 
sošolce s prijazno Marijano, ki 
razume...
Pa mama Ivanka brez besed nabaše 
sina na hrbet in ga po stopnicah 
odnese navzgor, da ga lahko čez 
dve, tri ali štiri ure spet ponese navz
dol... v voziček in domov.

Tu se tokrat vključi nanovo ustanov
ljeno medobčinsko društvo za 
pomoč duševno prizadetim Sožitje 
za občine Muta, Vuzenica, Podvelka- 
Ribnica in Radlje. Vidi in opazi stiske 
družine in se odloči za akcijo. Za 
dobrodelni koncert, ki ima en sam 
namen in en sam cilj: Petru in nje
govi mami olajšati poti, ki ga vodijo 
iz in v stanovanje.
Koncert bo 10. marca ob 17. uri, v
nedeljo, v prostorih telovadnice pri

Peter Petučnik z nečakinjo Stašo

osnovni šoli na Muti. Koncert, 
katerega čisti izkupiček je namenjen 
pomoči za premagovanje ovir, bodo 
izpeljali Adi Smolar, big Bend Ota 
Vrhovnika, moški pevski zbor 
Radlje, otroški pevski zbor Muta, duo 
The forgotten, Marija Fenrih ter 
Rolando.
Organizacijski odbor se zaenkrat še 
ni odločil, kako bo moč pomagati 
Petru, ker je vse odvisno od denarja. 
Od veliko denarja že najbolj enos
tavne gosenice, ki pa po mnenju 
strokovnjakov niso primerne za 
Petrovo bolezen, stanejo deset tisoč 
mark. Dvigalo je zaradi astronomske 
cene le pobožna želja in še dolgo, 
dolgo neuresničene sanje...
Ali pa ne! Ali pa smo ljudje LJUDJE! 
Smo človek, ki razume stiske člove
ka in smo pripravljeni pomagati. 
Tokrat Petru, ki mu ni dano, da bi 
tako kot večina naših petnajstlet
nikov izpel in izživel svoje mladostne 
sanje.
Ko Petra povprašam po njegovih 
željah, mi de, da jih ni. Že globoko v 
puberteti se skrije v svoj nežni jaz in 
zardi gor do ušes.
Pa jih ima, želje: globoko v sebi jih 
nosi in jih ne pove. Le redki izbranci 
vedo, da si Peter želi računalnik. 
Takšnega, kot je tisti v domu v Izoli, 
na katerega lahko v nedogled igra 
igre. Tiste, kjer strelja nebodi jih treba 
vesoljske stvore in je zmagovalec.

In ima še eno željo. Željo po živem 
bitju, po majhni ljubki kepici, ki se ji 
reče čivava. Z njo bi, če bi jo imel, 
sedela na fotelju in si krajšala ure. 
Morda bi mu zlezla v naročje, da bi 
Petrova mama nanjo položila fanto
vo roko in bi se prsti zarili v majhno 
srečo.

Toliko je ljudi med nami, ki jih je 
življenje tako ali drugače prikrajšalo 
za mnogokatere lepote sveta. Peter je 
med njimi. Tokrat pomagajmo 
njemu. O

Tončka Repnik-Vrhnjak

Če vos torej notranji glas 
kliče in ste na fantovi 
strani in mu želite poma
gati, bodo vaše pomoči

9

veseli tako Peter kot nje
govi domači ter člani 
medobčinskega društva 
Sožitje Radlje, s sedežem 
na Muti, VDC, Gasilska 
4 in z ŽIRO RAČU
NOM: 51860-678-46 509
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Anketa

Od leve proti desni:Marica Trub, Ivan Kotnik, Rozalija Lipovnik, Marjan Mohorko, Stanislava Gregor in Alojz Kričej
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V naših anketah, ki smo 
jih objavili v Prepihu, smo 
obiskali nekaj koroških 
občin, v katerih smo na
ključno izbrane anketi
rance povprašali, ce poz
najo svoje občinske svet
nike in njihovo delo. 
Ugotovili smo, da mnogi 
občani svetnikov sploh ne 
poznajo, še manj pa poz
najo njihovo delo. Z 
današnjo anketo, ki smo jo 
opravili v občini Ravne - 
Prevalje, pa naši anketi
ranci o svojih svetnikih 
takole razmišljajo:

MARICA TRUB, gospodinja, 
Kotlje: “Ko so bile volitve, je bilo od 
strani svetnikov, ki smo jih volili, 
veliko obljub, zdaj pa vidim, daje od 
teh obljub zelo malo. Poglejte, cesta 
Rimski vrelec - Kotnik je bila spreje
ta v programu ureditve, s tem, da bi 
jo tudi asfaltirali. Od tega je minilo 
že 10 let, pa je ostalo še vse po 
starem. To se pravi, da so na to cesto 
tudi svetniki pozabili. Zato z nji
hovim delom nikakor nisem zado
voljna”.

IVAN KOTNIK, žerjavovodja, 
Šentanel: “Občinske svetnike, ki 
zastopajo naše interese v novih 
občinah, v svoji občini poznam. 
Poznam tudi njihovo delo in mislim, 
da je odgovorno. Mnogi sicer pravi
jo, da so svetniki večkrat neuspešni, 
jaz pa trdim drugače. Občine so nove 
in vsak začetek je težak. Tudi za 
svetnike je težko, saj vsako delo 
potrebuje nekaj časa, da se uteče”.

ROZALIJA LIPOVNIK, kmetijski 
tehnik, Dobrije: “Če vam po pravici 
povem, vseh svetnikov ne poznam. 
Kar pa se tiče njihovega dela, lahko 
rečem, da ga ne poznam prav dobro. 
Mislim pa, da svetniki vlečejo vsak 
na svoj kraj. Jaz mislim, da bi tudi 
mi v Dobrijah morali še marsikaj 
postoriti, za to pa je večji del odgov
ornosti na svetnikih”.

MARJAN MOHORKO, klju
čavničar v pokoju. Ravne: “Vseh 
svetnikov sicer ne poznam. Osebno 
mislim, da bi se svetniki morali 
občanom bolj približati ozoroma se 
sami predstaviti, da bi vedeli, koga 
so volili in komu so zaupali delo v 
novi občini. Za dobro delo občine in 
za zadovoljstvo vseh občanov so 
dolžni skrbeti prav svetniki, zato so 
jim tudi občani zaupali svoj glas na 
volitvah”.

STANISLAVA GREGOR, trgov
ka, Brdinje: “Okoli svetnikov v 
občini lahko rečem, da jih nekaj poz
nam, ne poznam pa njihovega dela. 
Mislim, da so za naš kraj malo 
naredili. V času volitev so nam 
obljubljali vse mogoče in izkazalo se 
je, da iz teh obljub ni bilo ničesar. 
Jaz bi rada opozorila na peš pot iz 
Brdinj v Kotlje. Ta cesta je v času, 
ko se delavci vozijo v službo in hodi
jo otroci v šolo, izredno nevarna in 
se nihče za to ne zmeni. Zato so 
odgovorni svetniki”.

ALOJZ KRIČEJ, kmet, Podgora: 
“Kot kmet vam po pravici povem, da 
se za politiko izredno malo zani
mam. Zelo malo se zanimam tudi za 
svetnike, saj vidim, da ne morejo 
veliko narediti, ker na vseh področjih

primanjkuje denaija. Tudi v kmeti
jstvu je tako, tu je še veliko nerešenih 
stvari, ki bi jih prav svetniki morali 
pomagati reševati. Če pri vsem tem

ne bomo našli skupnega jezika, 
potem mislim, da nam tudi svetniki 
ne morejo veliko pomagati”.

F.Jurač
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PA - GAT, d.o.o. Slovenj Gradec 
41-276, 41-055

PA-GAT RESTAVRACIJA 
BELLEVUE, Slovenj Gradec

NOVA IN EKSKLUZIVNA PRODAJA NA 
KOROŠKEM:

KONJSKO IN ŽRE3EČJE 
SVEŽE MESO IN IZDELKI

Meso je cenjeno zaradi nizke kalorične vred
nosti, malo maščob, bogastva vitaminov in 

nekaterih mineralov.
Nov izziv za gospodinje, gostince in 
koristnike zdrave in dietične hrane.

Kje?
Tam, kjer kupca znova in znova presenečajo z 

novostmi v ponudbi...

d.o.o. SLOVENJ GRADEC 
Enota MARKET LEGEN, Zidanškova 1 

(tel. 0602-41-055, 45-596)
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NA SLOVENJGRAŠKEM 
OKROŽNEM SODIŠČU O 

PRIMERU ECSTAY, 
TATVINAH UMETNIN IN 

MRTVIH DUŠAH
Na okrožnem sodišču v Slovenj Gradcu so 
nedavno obravnavali tri odmevne primere, ki 
so v lanskem lem in tudi že prej precej polnili 
časopisne rubrike. Gre za zaplembo mamila 
ecstasy, tatvine sakralnih predmetov in znani 
primer “mrtvih duš“. O vsem tem je v fazi poli
cijskega odkritja obširno pisal tudi Prepih. 
Spodobi se in pravično je, da si ogledamo tudi 
sodniške odločitve. Ob tem je že kar uvodoma 
potrebno opozoriti, da je pravnomočen samo 
primer mrtvih duš, medtem ko ostali dve sodbi 
še nista pravnomočni in bo o njih v kratkem 
razsojalo tudi višje sodišče v Mariboru. V vseh 
treh primerih pa je sodnemu senatu predse
dovala sodnica okrožnega sodišča Marija Krebl.

Za kaznivo dejanje tihotapstva je slovnejgraško 
sodišče obsodilo nemškega državljana Augusta 
Ernsta Rehbocka, 37 let, na enotna kazen leto 
dni zapora. Obdolženi Rehbock je od 8. 
septembra lani v priporu, preko svojega zago
vornika pa se je na razsodbo že pritožil. 
Zaplemba ecstasija je bila lani označena kot 
največji dosedanji uplen tega disko mamila na 
slovenskih tleh, obdolženi pa so bili trije, poleg 
prvo obdolženega Rehbocka še dva slovenska 
državljana iz okolica Maribora. Rehbock je v 
zagovom na sodišču trdil, da ni vedel, da je v 
avtu vozil mamila, prepričan je bil, da vozi 
anabolike, ki jih sicer uživajo nekateri športni
ki. Sodišče pa si je pridobilo tudi dve izvedens
ki mnenji, ki nesporno dokazujeta, da 
zaseženo blago sodi med znano mamilo ecsta
sy.
Koroški policisti so ecstasy odkrili v začetku 
lanskega septembra pri Doliču, ko so ustavili tri 
osebe in odkrili 6066 kosov tablet mamila 
MDMA, bolj znanega kot ecstasy, in 518 kosov 
tablet mamila amfetamin. Bogat uplen tega 
mamila so policisti našli v steni vrat avtomobila 
nemškega državljana Augusta Ernsta 
Rehbocka, tehnologa brez zaposlitve.

Tablete ecstasy so se na slovenskem trgu 
pojavile lani in najbolj pogosto uživanje je v 
diskotekah, posebej na nave partijih. Cena za 
tabletko se vrti okoli 20 mark, amfetamin pa je 
še dražji in je menda tabletko težko dobiti za 
manj kot 50 mark. Ecstasy je danes eno od 
najbolj znanih sintetičnih mamil, ki se pojavlja 
v raznih oblikah, barvah in z raznimi napisi. 
Zvezni kriminalistični urad iz nemškega 
Wiesbadna je na manjšem letaku predstavil kar 
54 različnih podob ecstasya. Tabletke imajo

Iz sodnih dvoran
razne znake, od avtomobilov VW in audi, 
srčke, olimpijske kroge, playbojevega zajčka, 
napise Gorby, Ying Yang in podobno. Ecstasy 
je najbolj znan pod imenom Adam ali XTC. 
Urad za zatiranje mamil iz Združenih država 
Amerike (DEA - Drugs enforcement adminis- 
tration) ecstasy uvršča med amfetamine (stimu
lansi) in meskaline (halucinogen), kamor ga 
uvršča tudi slovenska stroka. Ugotovljeni so 
številni škodljivi učinki, saj tako kot vsi amfe- 
tamini škodi vsem srčnim bolnikom in ljudem s 
cirkulacijskimi težavami. Stranski učinki se 
kažejo v pretiranem potenju, šklepetanju z 
zobmi, zamegljenem pogledu in nihanju krvne
ga pritiska. Podobno je z amfetaminom, ki se 
na tržišču pojavlja v različnih oblikah. 
Narkomani po svetu za amfetamin poznajo 
različna imena, kot so odpiralci oči, tablete 
moči, pokrov, bombido in drugo.

mmm «mi
Pred roko pravice je stopilo tudi več 
obdolženih, ki jih je obtožnica bremenila tatvin 
več umetniških slik, kipcev in dmgih sakralnih 
predmetov. Na najvišjo enotno kazen štirih let 
zapora je bil obsojen Vincenc Jamnik, neza
poslen delavec s Prevalj, Blaž Plešej z Raven, 
zaposlen v Valjarni ravenske železarne, je bil 
obsojen na enotno kazen dveh let zapora, 
Peter Jehart, nezaposleni delavec s Prevalj, pa 
na enotno kazen desetih mesecev zapora. 
Mirko Konečnik, nezaposleni delavec s Prevalj 
in Miroslav Prodnik, upokojenec iz Čme, sta 
bila zaradi kaznivega dejanja prekrivanja obso
jena na pogojno kazen, prvi na šest mesecev 
zapora pogojno na dve leti, Prodnik pa na tri 
mesece pogojno na eno leto. Med drugimi je 
stKlišče izreklo oprostilno sodlx> Pavlu Pintarju, 
podjetniku iz Škofje Loke, pri katerem so našli 
slike Jožeta Tisnikarja, obtožnica pa je škofje
loškega podjetnika bremenila napeljevanja k 
storitvi kaznivega dejanja tatvine, češ da je 
nagovarjal Jamnika, da je iz hotela Kompas 
ukradel dve sliki tega znanega slikarja. Peter 
Jamnik je od 7. julija leta 1995 dalje v priporu.

Obsojene je sodišče spoznalo za krive več 
kaznivih dejanj, ki so jih opravljali sami, v parili 
ali skupinah. Največ kaznivih dejanj velike 
tatvine sta imela Jamnik in Plešej, Jamnik, 
Jehart in Plešej pa so bili obsojeni tudi za 
poskuse kaznivega dejanja velike tatvine.

Sredi lanskega poletja so koroški kriminalisti in 
policisti med hišnimi preiskavami zasegli več 
kot štirideset ukradenih predmetov. V cerkvi 
Sv. Moharja na Prežihovem vrhu je zginilo 14 
slik križevega pota in ena večja slika z 
nabožnimi motivi, dva kipca in dve knjigi. V 
cerkvi sv. Janeza Krstnika na Poljani pri 
Prevaljah je bilo ukradenih 15 kipcev in okoli 
30 drugih sakralnih predmetov. Poskus vloma 
je bili tudi v cerkvi sv. Helene na Pikovem. Še 
pred tem pa sta bili v hotelu Kompas ukradeni 
dve olji znanega slovenjgraškega slikarja Jožeta 
Tisnikarja, ki sta bili vredni dvanajst tisoč mark.

Tudi vrednosti dmgih sakralnih predmetov so 
bile velike, saj predstavljajo veliko kulturno in 
naravno dediščino. Zavod za naravno in kul
turno dediščino iz Maribora je ocenil vrednost 
štirinajstih slik Križevega pota na 3,5 milijona 
tolarjev, olje na platno je bilo vredno 650 tisoč 
tolarjev, na Poljani v cerkvi sv. Janeza Krsnika 
je bilo 15 kipcev iz 17. stoletja ocenjenih na 4,5 
milijona tolarjev. Kriminalistom so takrat precej 
pomagali tudi upravljala cerkva in krajani, tako 
da te umetnine niso našle drugih lastnikov, 
predvsem v tujini.

Prvoobtoženi Vincenc Jamnik, ki je bil pred 
tem že obsojen in tudi prestajal zaporno kazen, 
je dejanja zanikal. Sodišče pa je v ugotovilo, da 
je bil Jamnik tisti, ki je za ta dejanja pridobil 
ostale, Plešej pa se mu je pridružil, ker je bil v 
finančni stiski. Vsi obsojeni na slovenjgraškem 
sodišču so se na sodbo pritožili in zadevo bo 
obravnavalo tudi Višje sodišče v Maribom.

Ì121J DCJiJ UMIH DU55
Zaključen pa je primer “mrtvih duš“ na muški 
srednji šoli, saj je javni tožilec umaknil 
obtožnico. Po nekaj letih in več razpisanih 
sojenjih, kjer so bile težave zaradi velikega 
števila obtoženih (obtožnica je bila vložena za 
osem učiteljev tamkajšnje šole na čelu z bivšim 
ravnateljem Ervinom Kokošinekom) se je javni 
tožilec odločil za umik obtožnice zaradi nez
natne družbene nevarnosti ali po novem 
dejanja majhnega pomena.

Za osvežitev spomina: od septembra leta 1986 
pa do konca šolskega leta 1989 so na 
skrajšanem programu kmetijske šole na Muti, 
ki je bila dislocirani oddelek Srednje 
agroživilske šole iz Maribora, v redovalnico 
vpisovali dijake, ki jih v razredu ni bilo. Tudi 
takrami republiški izobraževalni skupnosti so 
tri leta pošiljali lažne podatke in tako na šolo 
dobivali denar, do katerega niso bili 
upravičeni.

Kmetijska usmeritev na muški šoli se je sredi 
osemdesetih let znašla v krizi, saj se je zaradi 
manjšanja vpisa napovedovalo njeno ukinjanje 
(do tega je v začetku devetdesetih letu tudi 
prišlo). Z matično šolo v Mariboru so takrat 
sklenili kompromis, da so od predvidenih 20 
dijakov znižali normativ na vsega 12 dijakov v 
razredu. Vendar je bilo tudi število dvanajst za 
muško šolo previsoko: dejansko je bilo v razre
du le šest mladih kmetijcev, ostali pa so bili 
“fiktivni." Na matični šoli teh fiktivnih dijakov 
niso odkrili in so vsa ta leta podpisovali 
spričevala. Ko so na šolo tu in tam prišli kakšni 
inšpektorji, so za te dijake našli izgovor, da so 
na praksi, proizvodnem delu in podobno. V 
teh letih pa je država za te mrtve duše muški 
šoli preko matične mariborske šole seveda 
ustrezno plačevala. Ob odkritju teh dogodkov 
na Muti pa se je tamkajšnji kolektiv branil, češ 
da so “papirnate učence” imeli zaradi tega, da 
bi kmetijsko usmeritev “ohranili pri življenju.” 
Mrtve duše sedaj počivajo v miru.O (mp)
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Jeloterm - okna 95
najnaprednejša okna preteklega leta

najboljši materiali, les brez dolžinskih spojev 

različne oblike

eloksirani pokrivni odkapni profil 

odlična toplotna in zvočna izolacija

Cfnmms

Ravne na Koroškem, Cecovje 5 
tel./fax: 0602 20 175 * •

-teof'

; ;

POROČILA:

ZNAČILNOSTI:
• pregled stanja X
• dnevni zaključek Z
• periodični pregled X1
• periodični zaključek Z1
• dnevna prodaja po artiklih
• zaloge po artiklihartiklov do 10.000 

oddelkov 20
• tiskalnik dvojni
• prikazovalnik za stranke MOŽNOSTI
• raziona pkačilna sredstva PRIKUUČlTVE:
• vračilo ostanka . eltal.c irtn. kode
• prodaja s črtno kodo . elektronska tehtnica

tehtnice sadja . računalnik
oz. delikatese • neprekinjeno napajanje

Kidričeva 14 
2380 SLOVENJ GRADEC

Tel. 0602 / 42 626
RAČUNALNIŠKI INŽENIRING Fax 0602 /43 758
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Po Koroški
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Velika napaka je, da se je po 
drugi svetovni vojni Koroška 
spominjala zgodovine le za nekaj 
let nazaj. Potem pa nas je indus
trijski razcvet pahnil toliko 
“naprej”, da smo zaslepljeni z 
industrijskim kvazi-bliščem po-

Zavedajoč se tega dejstva je pod
jetje A.L.P. Peca d.o.o. pričelo s 
projektom, ki so ga preprosto 
poimenovali KOROŠKE NARO
DNE JEDI.
Najprej so zbrali zunanje 
sodelavce, ki jih je projekt zani-

Lenčka Ošlak, Marta Repanšek) 
so v sklopu prireditev GRADOVI 
KRALJA MATJAŽA pripravili zelo 
dobro obiskano predstavitev 
koroških narodnih jedi in pijač. 
Na predstavitvi so sodelovali:

odgovori pa so upravičili 
pričakovanja, ki kažejo, da med 
Korošci ne vlada malodušje, ko 
gre za našo kulinarično 
dediščino. Prav nasprotno, ve
čina 'Aaketirancev je navdušena 
nad projektom, katerega glavne

zabijali na našo kulinarično 
dediščino. Pa ne da bi bila po
zabljena za vse čase; novi čas nas 
je preobremenil in večina je 
pustila, da pristno koroško jed 
zmeraj bolj potiskamo proti 
mejam našega kulinaričnega 
spomina.
Za živo ohranitev jedi je potreb
no ljudstvo in ne samo po
samezniki, ki razumejo, da s tem 
iztrgamo pozabi še kaj drugega.

mal, in že imajo izkušnje na tem 
področju. Zbrali so dostopno 
gradivo, ga analizirali in končno 
sestavili jedilnike. Hkrati so nas
tajale in dozorevale nove ideje, 
tako da so po dveh mesecih dela 
pripravili srečanje z zainteresiran
imi gostinci, kjer so jim pred
stavili svoje ideje.
S pomočjo zunanjih sodelavcev 
(g. Mojca Knez, g. Janez Komar, 
Peter Lenče - vodja skupine,

GOSTILNA BRANČURNIK, 
HOTEL KLUB KRNES, RES
TAVRACIJA KOMPAS HOLMEC, 
GOSTILNA-BILJARDNICA 
LEČNIK, RESTAVRACIJA NAMA 
RAVNE, HOTEL PECA, RES
TAVRACIJA POLENA, OKREP
ČEVALNICA PRI MATJAŽU, 
GOSTIŠČE RAJTER, GOSTIŠČE 
RIFEL IN GOSTILNA ŠKRUBI. 
Obiskovalce so zaprosili, da 
izpolnijo kratko anketo, njihovi

smernice je na predstavitvi v 
Hotelu Klub Krnes v Črni na 
Koroškem orisala direktorica 
podjetja A.L.P. Peca d.o.o. mag. 
Mateja Mešl.

Skratka, obeta se nam kulinarični 
izziv, ki ga bomo kmalu poskusili 
v gostiščih z znakom kvalitete 
PARK KRALJA MATJAŽA.O

Dolgo Brumen

2Qnjil(ž)Dr*(BKft(ž)
Na občini Muta je potekal 
raigovor z županoma 
sosednjih občin Sobote in 
Ajbl iz Avstrije.

Šlo je za obravnavo tistih 
vprašanj in hotenj, ki jih imajo 
Ridi sosedje in ki bi jih morda 
lahko lažje uresničili, če 
zdmžimo moči, delo in znanje 
za napredek in smiselno 
povezavo tega obširnega 
planinskega mejnega območja.

V prvi vrsti gre seveda tudi tu 
za iskanje možnosti gospo
darskega, turističnega in 
drugega sodelovanja, vključno

s kulturnimi izmenjavami.

Župani so menili, da so realno 
dokaj skromne možnosti, saj je 
preteklost začrtala ostre meje

in si bodo prizadevali, da 
izbojšajo prometne povezave, 
torej osnovo za vse daigo.

Tako so at želje za boljšo ure

ditev mejnih prehodov na 
Pernicah - Mlakah in v 
Bistriškem jarku, še boljše in 
koristnejše možnosti pa vidijo 
s prehodom na Jerneju, kjer se 
asfaltna cesta približa naši 
strani vsega na dober kilome
ter. Podobne so možnosti celo 
na Primožu.

Ob vsem pa je nedvomno še 
najpomembnejša izmenjava 
izkušenj, strateških razvojnih 
hotenj in v tem iskanje 
interesov skupnega pomena. 
Po svoje so vendarle začrtali 
temeljne smernice prihodnjih 
nastopov in dela občin ob 
meji.Q

k. vaiti
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Po Koroški
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Že predlani so Javorcani 
lepo prenovili podružncno 
cerkev sv. Jošta, ki je prej 
kazala žalostno podobo. 
Cerkev so polepšali zunaj 
in znotraj ter položili tudi 
nov tlak iz naravnih kam
nitih plošč. Ta cerkev je 
dosti starejša, kot je bilo 
v kronikah zapisano. 
Arheologi so pred obnovo 
ugotovili, da je bila cerkev 
zgrajena v začetku dvana
jstega stoletja.

Da je bilo obsežno delo v teh 
višinskih krajih uspešno izpel
jano, gre zasluga cerkvenim 
ključarjem, g. Štefanu Grabner- 
ju, p.d. JOVANU in Filipu 
Klavžu, z župnikom iz Črne 
Tonetom Vriskom na čelu.

Sv. Joštu so se nekoč priporočali 
v varstvo drvarji in furmani, častili 
pa so ga tudi berači, katere so 
kmetje na križevo nedeljo 
(nekako sredi septembra) pogos
tili in olxlarovali.

Lani na križevo nedeljo je bila v 
tej cerkvi prvič sv. birma, g. škof 
Franc Kramberger je zakrament 
sv. birme podelil 45 birmancem. 
Štirje so bili iz Javorja, ostali iz 
sosednjih župnij. Kot vedo pove
dati Javorčani, je bil tod že nekdaj 
velik shod na vsak velikonočni 
ponedeljek. Upajo, da bo zdaj 
zopet bolje obiskan, saj je 
obnovljena cerkev lep spomenik, 
tudi bodočim rodovom.□

Ludvik Mori

DENIS ŠTEHARNIK, vodja 
šole za šolanje psov, Turiška 

vas: “Pri Kinološkem društvu v 
Slovenj Gradcu že nekaj let z 

uspehom vodim šolo za šolanje 
psov. K nam hodijo tudi Avstrij
ci. Poleg tega sem tudi državni 
marker in lahko rečem, da mi je 
to delo v Kinološkem društvu 
izredno všeč. Največ pa je to, 
da imam veliko ljubezen do 

psov”.

JOŽE SILVA KREUH

MAVAjs
Breg 13, Mežica, ^ 38 602, 35 694

KOSU.
MOTAŽNI E L E M E N T 11

stenski elementi nasip - brežina

podlaga - zemlja uvozna campa \ temeljna plošča \ gramozni tampon

KOSIL silos, po sistemu TRAUNSTEIN odlikuje:

* OPTIMALNA PRILAGOJENOST SODOBNI 

TEHNOLOGIJI SILIRANJA KRME

* VISOKA KAKOVOST SILAŽE

* ENOSTAVNO IN VARNO 

POLNJENJE IN ODVZEM

* NIZKI STROŠKI GRADNJE

* EKOLOŠKO NESPOREN

co»**"0--
vie.itt’®0 5VT

SE PRIPOROČAMO!

> Sur I
jZCs. drav

iAg
SGP KOGRAD 
DRAVOGRAD

EM
b 0602 85 640,85 642, 

85 230,85 070: faz: 85 318
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Po KoroSki
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V pustnih dneh je bilo po vsej 
Koroški veliko zabavnih prireditev. 
Ni manjkalo niti pustnih karneva
lov, tradicijo so nadaljevali po vseh 
treh dolinah.

Na pustnem sprevodu v Slovenj Gradcu, ki si 
ga je ogledalo preko 2.000 ljudi, so sodelovali 
godba na pihala iz Slovenj Gradca, otroci 
WZ iz Pameč in Slovenj gradca, konjeniki iz 
Legna in Šmartnega...

Z vozili so sodelovali športno, gasilsko in kul
turno društvo iz Starega trga, gasilsko društvo 
Šmartno, Sele in Vrhe, krajani Mislinje, Raduš, 
Podgorja in Starega trga.

Veliko pozornosti je 
pritegnil voz s kral
jem Matjažem in 
puntarji proti vrnitvi 
grofa Thuma.
Pojavil se je tudi 
Hotuljski zmaj, imen
ovan “Parlament 
HAM-HAM”.
Oh tej priliki je 
Kulturno društvo 
Stari trg izdalo 
časopis KURENT, 
katerega prva števil
ka je izšla že leta 
1923, do sedaj pa je 
izšlo 52 številk.Q

S.Hovnik

Kralj Matjaž in Alenčica 
sta pomagala puntarjem 

proti grofu

"Pogrebni zavod Stari trg ’

tanta® mi rani® Mm
g® t£Ég, iisi J® gali®] Ml®

Štiričlanska družina j« ostala 
brez vsega in ob vsem imela še 
veliko srečo, saj sta dekleti 
kritičnega večera spali pri 
babici.

Čeprav je zemeljski plaz dobesedno 
zmlel in uničil stanovanjsko hišo in zasul 
cesto, je imela štiričlanska dnižina Lilijane 
Rek, Gorazda Sebaneca in njunih dveh 
hčerk vendarle veliko srečo, da so 
odnesli gola življenja. Najprej, pripovedu
je Lilijana, je v poznih urah pričela 
nenadoma pritekati in kot hudournik 
bobneti voda. Sami, s pomočjo sosedov 
in gasOcev so se trudili, da bi jo speljali 
mimo hiše, nato pa se je nekaj po 
polnoči utrgal velik zemeljski plaz, ki je

hišo v trenutku dolresedno zmlel, zemlja 
je nato butnila še do višine oken gostišča 
Pruhar in deloma vdrla v kleti. K sreči so 
se še umaknili, v hiši pa je ostalo zatr
pano ali polomljeno prav vse.

K vsej sreči sta dekleti prav to noč ostali 
pri Irabici. Hiše takorekoč več ni, zavese 
dnevne sobe molijo skozi polomljeno 
ostrešje, med opeko in blatom je opaziti 
polomljen pralni stroj, iz blata molijo 
otroške igrače, knjige, čevlji. Zemeljski 
plaz je res strašaaska sila.

Na kraj nesreče je takoj prišel župan 
Anton Kovše, ponudil družini prvo 
denarno pomoč in jim zagotovil vsaj 
zasilno nadomestno stanovanje v enem 
od josipdolskih stanovanjskih blokov.

O vzrokih plazu so svoje rekli seveda 
stokovnjaki, in menijo, da se je zaradi 
obilnega deževja, snega in listja zamašil 
vhod v cevi male hidroelektrarne. Voda 
je dvignila betonski pokrov in se pričela 
zlivati po potxxlju. Posledice so porušena 
hiša in velik zemeljski plaz, ki so ga delo
ma že sanirali radeljski komunalci. Četudi 
gre za starejšo hišo, je dmžina brez vsega

in skupna gmotna škoda je velika, kajti 
ljudje so si, kot zapisano na začetku, rešili 
le gola življenja. Radeljski Rdeči križ je pri 
Ljubljanski Iranki odprl posetren račun št. 
51860-678-83450 s pripisom “elementar
na nesreči”, sklicna številka je 76800. Na 
ta način lahko pomagate nesrečni družini 
vjosipdolu. □

k. vtiki
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Delati in doživljati kulturo ni povsem vsakdanje, 
čeprav bi se naj kultura vendarle vcepila v naš vsak
dan. Da to ni enostavno, vedo tudi malčki iz vrtca na 
Muti, ki so v februarskih dneh posebno pozornost 
posvetili ravno tej, mnogokrat grdo zapostavljeni, 
temi.

Skupaj s svojimi vzgojiteljicami 
so v šolski knjižnici spoznali 
pisano, a mnogokrat bolečo 
paleto življenja in ustvarjanja 
našega velikega Franceta

Mariju Mrakič med otroci v vrtcu na Muti

Prešerna in sklenili, da tudi oni 
zmorejo in znajo spisati knjigo. 
In ker je bil tokrat med nami 
Pust, so napisali in narisali - 
seveda s pomočjo pravega ilus
tratorja Branka, pustno knjigo. 
A beli listi papirja se ne zvežejo 
koj v vabljivi berljivi šop, zanj je 
treba ogromno misli in ogrom
no rok. In : treba je vaditi in pil
iti mnogokrat okorno misel in 
jo ujeti v črke, besedo...
Pustna knjiga, ki je literarno 
predstavitev doživela med 
malčki vrtca, ni prva, ki je 
nastala med malimi šolarji 
muškega vrtca pod taktirko 
vzgojiteljice Elice. Že prej je 
mladež k ustvarjanju vzpod
budila radodarna, s snegom 
bogata zima, ki je kar sama kli
cala po knjigi, in sanje in vonj 
prihajajoče pomladi, ki so se 
ustavile na straneh drobne 
druge knjige.

ki je otrokom znala približati 
lepoto preproste besede, ki jo 
tudi sama zna tako prikupno 
spisati v pesem.

Da pa kultura zaživi v pravem 
pomenu besede, malčki pri 
vzgojiteljici Sonji s prstki 
oblikujejo prave, v rokavice 
odete snežake, Tanja zna in 
samo ona zmore urediti prave 
frizure, take za v gledališče. 
Metka skupaj z Mihčevim ded
kom Ludvikom in drobnimi 
srčeci popelje radovedneže na 
daljno Japonsko. To je lepo in 
doživeto tudi zato, ker je tam 
stric Lojz, ker je na Japonsko 
poletel dedek Ludvik in ker so 
od tam priromala pisma in 
povedala, kako živi mladež v 
deželi vzhajajočega sonca.
In s prstkom po globusu sem 
vsak hip lahko tam tudi jaz...Q 

T. Repnik- Vrhnjak

Ta knjiga je nastajala s pomočjo 
Aleševe babice, mučke pes
nice, gospe Marije Mrakič, ki je 
v vseh dneh prav tako doživela 
svoj literarni knjižni prvenec in

oodjelje

kor ake fatarne
DRAVOGRAD

KAKOVOST TRADICIJA

KRUH IN KRUŠNO PECIVO IZ NAŠIH 
PEKARN - PESTROST OKUSOV NA VAŠI MIZI

62370 DRAVOGRAD, Koroška c 2 
Tel. (0602) 83 045 Faks 84 637

£3£\1MÌ
Prodam otroški kombiniran voziček turkizno zelene harve, 
rabljen 6 mesecev in toplo vrečo za v voziček za 200 DEM. 
Prodam tudi otroško posteljico z jogijem 70x140 cm za 100 
DEM.
@ (0602) 35-072 
ali: Veronika Zorman 
Žerjav 23
62393 Črna na Koroškem

RAZPfS
Zveza kulturnih organizacij Slovenije razpisuje natečaj za 24. 
srečanje mladih pesnikov in pisateljev Slovenije. Avtorji, ki še 
niso izdali knjige ali bili izbrani na dosedanjih srečanjih mladih 
literatov, lahko pošljejo poezijo, prozo, dramatiko ali esej do 
20. marca 1996 v treh izv<»dih na naslov: ZKOS, Štefanova 5, 
61000 Ljubljana, za 24. srečanje. Vsi prispevki morajo biti 
označeni s šifro, v posebni kuverti pa je treba poslati podatke o 
avtorju - ime, naslov, starost, poklic, telefon.
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Glasba

SMELO DOGME IN 
DIVLJE JAGODE 

V JOLLYJU
Že več kot deset let je mini
lo, odkar se je Alen 
Islamovič odločil za svojo 
pevsko kariero. Leta 1982 
se je pridružil skupini 
Divlje jagode in z njimi 
posnel kar nekaj kaset, ki 
so se zelo dobro prodajale. 
Žal ponovnega snemanja 
teh kaset do zdaj še ni bilo, 
toda pesmi še danes niso 
pozabljene. Najbrž vsi poz
nate pesem Motori, s 
katero je skupina Divlje 
jagode postala popularna 
in ena izmed najpomemb
nejših na YU rock sceni. 
Kmalu se je Alen odločil, 
da bo postal pevec druge, 
prav tako popularne sku
pine, Bijelo Dugme. Z njimi 
je že po mesecu dni posnel 
prvo kaseto. S pesmijo 
“Ajmo curice, ajmo dječaci” 
se je skupina dvignila med 
najbolj iskane rock skupine 
v biši Jugoslaviji. Verjetno 
se vsi dobro spominjate 
pesmi Durdev dan, Tako ti 
je mala moja (kad ljubi 
Bosanac), Napile se ulice, 
Ne spavaj mala moja,...in 
drugih. Alen Islamovič je 
kot dober pevec vedno 
pustil močen vtis na svojih

oboževalkah in oboževal
cih. Besedila jim je pisal 
zelo dober pisec iz Sarajeva 
in tudi zdaj jim pripravlja 
nekaj novega, kar bo ver
jetno prava bomba. Danes 
sta skupini Bijelo Dugme in 
Divlje jagode združeni. 
Skupaj pripravljata kon
certe po dvoranah in are
nah. Vseh 12 članov iz 
obeh skupin še danes dvi
gne občinstvo in ustvari 
popolno vzdušje. Žal je 
naša diskoteka Jolly prema
jhna, da bi sprejela vseh 12 
članov, zato so nastopili 
samo trije. Kot pevec se je 
predstavil Alen, poleg 
njega pa še kitarist Seči in

klaviaturist Darko iz 
skupine Divlje jagode.

Slabo vreme je žal pripo
moglo k temu, da obisk ni 
bil ravno najboljši, so pa 
zato za boljše počutje 
poskrbeli gostje. Skupini 
Bijelo Dugme in Divlje 
jagode z Alenom Islamo- 
vičem sedaj ponovno 
nastopajo že leto in pol in 
so tokrat na turneji po 
Sloveniji in Hrvaški. V 
začetku aprila bo izšla tudi 
njihov CD v živo, ki se bo 
dal kupiti tudi v naših 
trgovinah. □

Nataša Hutinski
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Družabna kronika

Korošcem, ki ste vzdržali 
let in prenašali nemogoče 
cveke v Prepihu

Nagradna igra Poiščite se v Prepihu se je prijela: 
v drugi številki Prepiha se je znan Mežičan našel 
kar dvakrat.

Mežiški referendum je uspel. Ali je bil tudi 
uspešen, pa bomo še videli.

Milan Kamnik (polovica Dua KORA) snema v 
zagrebškem studiu SMOKVA. Ni znano, zakaj je 
domačim študijem pokazal - FIGO.

Hc ifc * ❖ ❖ ❖ # H* ❖ H« H« H* * * * * H* H* ifc * H*

Kjer se bojijo prepiha, sestankujejo za zaprtimi 
vrati.

He** :H st $* ^ *****:!: H: ** 3: *

Oblastnež pričakuje, da bodo ljudje imeli za 
grmenje vsak njegov prdec.

j!: * * * * * * * * * * * * * * * tN * * * * *

Kotuljski pustni karneval je postal polnoleten.
Kljub temu, da državljanstvo ima, pa volilne 
pravice ne bo dobil, saj bi kot nestrankarski kan- i 
didat še lahko zmagal na kakšnih volitvah.

si: :<! $ :)! 4: 4: $ * * * * H: * * * $ * * * * *

Težko je pravici, ko nastopi kot kronska priča - 
kronik.

BO NA PREVALJAH ŽUPANJA?
Vseh deset koroških županov je moškega spola. Ob skorajšnji cepitvi občine Ravne- 
Prevalje na dve občini pa se kaj lahko zgodi, da bodo Prevalje imele županjo.

NOVE OBČINE NISO PREDVIDENE
Minister za lokalno samoprevaro je nedavno govoril v Slovenj Gradcu in povedal, da 
zaenkrat niso predvidene nove občine. Ravensko-prevaljski župan Maks Večko je to 
dobro vedel in zato ga na ta sestanek tudi ni bilo.

OBČINA JE NUJNA
Občina na Prevaljah je več kot nujna. Prazni so prostori v Družbenem domu, prazna je 
zgornja etaža Varteksa, gradijo center Korotan...

NAGRADNO VPRAŠANJE
Kateri od koroških županov bi bil sposoben vragolij, ki jih pripisujejo mariborskemu 
županu dr. Alojzu Križmanu?

Jožijev ukor
Najbolj znan svetnik Mežice Jože Kreuh 
je predlagal, da enemu od koraških nov
inarjev občinski svet podeli ukor.
Vračajo se svinčeni časi, ko partijsko elito 
zamenjuje druga elita, le miselnost ostaja 
ista, ista, isti, isti...

OKTET LESNA IN 
PREPIH

Franjo Murko: “Kar st- Lesne tiče, je 
najhnljši Oktet Lesna, kar se Prepiha tiče. 
pa je najhnljšn tajnica."
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in prepihane čvekc —

Duša pustnega glasila Kurent in Praprotnikove familije Heda je na 
pusta v Slovenj Gradcu takole veselo gledala in modrovala vrlim 
Slovenjgradčanom. V dobri uri je povedala toliko pamemih, kot jih 
mestni svet ne premore vso leto.

ZAkou je
V Mežici, kraju v Evropi, kjer imajo največ ekoloških strokovnjakov na kvadrat
ni meter, so na otte inskem svetu pred kratkim ugotovili, da je po nekaj mesecih 
ekoloških razprav in odločitev predsedujoča prebrala tudi Zakon o varstvu 
okolja. To je posebej razveselilo Dušana Krebla, ki je do tega svetlega trenut
ka zaman prepričeval svemike, da v tej državi obstaja tudi nekaj takega. Seveda 
pa je veliko vprašanje, ali bo Dušan še dolgo vzdržal nagovarjanja sosvetnika, 
naj vendar zapusti kraj, kjer nima kaj iskati. Svoje je menda že opravil.

REFERENDUMI
tk ir
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tm skozi me
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KAVA SE JE 
PODRAŽILA 

ZARADI
AMERIKE

Rene Kert, ki sicer redno 
nastopa v Prepihovi čmi kroniki 
(kot gost), je pred dnevi na vrat 
na nos odletel v Ameriko. Slišal 
menda je, da imajo tam še tri 
mlade punce, ki bi jih rabil za 
frekvenco osebja v svojem baru. 
Novi obrazi za šankom se mu 
očitno niso več dovolj hitro men
javali in fant je moral na študijsko 
pot. Ker ni bila zastonj, je mimo
grede podražil še kavo.

rj
ÌJ. (Vi «i im mm rJ

r*

SREČANJE ZVEZD SVETOVNE 
ESTRADE V ODBOJKI

V prejšnji številki smo pisali o glasbeni odbojiki 
na Muti, ki bi se naj zgodila v petek, 23. 02 1996. 
Žal se to ni zgodilo, kajti organizator je dobil 
“košarico” od večine povabljenih (Ljubljana in okoli
ca), ki so že potrdili svoj prihod. Da pa je prireditev 
“uspela” v nabito polni dvorani vsaj kot koncert, gre 
zahvala Spidiju in Gogiju, Andreji Makoter, 
Čudežnim Poljem, Patrolom, Brendiju in Koradu ter 
skupini Classic.

m

NAGRADNA IGRA: ■ S?
? r -i»-ar*. 4* k£ : ^ ~ ; § Jt- f i . r

SB H [plfrBCOT
l uko so Slovenjgradčani spremljali velik pustni karneval 
na osrednjem trgu. Gospod, ki se ho spoznal na sliki, pa 
bo v MESARIJI VINKA CEHNERJA na Glavnem trgu v 
Slovenj Gradcu dobil za 3.000 SIT mesnih izdelkov, če bo 
seveda dvignil darilni bon v našem uredništvu.

' "f j <*/'•-J « ■ 
«r v ; /fvPI rji

«v r 1 M

m m
« I

seveaa uvignu (lanini Don v našem uredništvu.
Še to: mesarija Vinka Cehncrja je v Slovenj Gradcu najbolj obiskana.

»
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BREZCARINSKI PRODAJALNI NA MEDNARODNIH PREHODIH 
HOLMEC, VIČ-DRAVOGRAD _ _ _ ^

tobačni izdelki, pijače, kozmetika, parfumi, nakit in zlato, čokolade, igrače, 
športna oprema, tehnika

DUTV
8S3

Mt

INFORMACIJE, REZERVACIJE 
PRODAJA TURISTIČNIH ARANŽMAJEV IN POTOVANJ V 

TURISTIČNEM BIROJU HOLMEC 
tel.: 0602 31 711

20 - 04/96 PREPIH



Kultura

smerjo kaos - red (“Poezija je 
odgovor na vsakodnevno nujo, 
da bi uredili svet.” - Wallace 
Stevens) in vzhodnjaškega v 
smeri red kaos (“Ko vse postavi

mo na svoje mesto, nastopi 
zmeda.” - Ji Čing).
Prapotnik je v Katici rekel: “Stvari 
niso, kot naj bi bile. To je po svoje 
dobro, kajti teže je ustvarjati iz

r

je rekel Blaž Prapotnik in napisal novo pesniško zbirko 
"V redu kaos"

Organizatorji so nas povabili, naj 
pridemo 14. februarja, na Valenti
novo sredo (zaradi Valentine, ki ji 
je pesniška zbirka posvečena), ob 
19. uri 4 minute s tovornim dviga
lom v nedokončano mansardo 
novih prostorov slovenjgraške 
knjižnice v Katici pogledat v kaos; 
niso si pa upali zapisati - v redu 
kaos.
Zaradi V redu kaosa je namreč 
vse skupaj bilo: scena (in Marko 
Kristan), songi in kitara (in Blaž 
Prapotnik), klavir (in Valentina 
Smolnikar), poezija (in Blaž ter 
Nataša Borko), songi in akustična 
kitara (in Iztok Hirtl), intervju (in 
Draga Ropič ter Blaž Prapotnik, 
Andrej Makuc in Uroš Slemenik), 
umetniška fotografija (in Tomo 
Jeseničnik) in pisana množica 
navdušencev.
V redu Kaos je nastal mlademu 
slovenjgraškemu glasbeniku, 
oblikovalcu in pesniku Blažu 
Prapotniku (izšel je pri 
Cerdonisu), za v prejšnjem 
prestopnem letu izdanim 
pesniškim prvencem Pegaz prebi
ja zvočni zid (izšel je pri 
Vorancu).
Grafična podoba V redu kaosa na 
prvi pogled nima veliko skupne
ga s kaosom. Kolikor toliko je 
kaotična naslovnica s konstruk
tivistično risbo Smolnikarjeve in 
obešeno besedo “redu” v 
naslovu, drugače pa je v knjigi 
videti red: na sto straneh 47 
pesmi, katerih stava verzov je 
srediaska in je zato vsaka pesem 
lepo oblikovana podoba. Tudi v 
jezikovni podobi je v glavnem 
red, ločila in velika začetnica so, 
kjer je treba, “V redu kazalo" je na 
vseh robovih poravnano (a kaj, 
ko se levo začne s številko strani, 
v desnem stolpcu pa tako konča), 
strani so lepo označene (a kaj, ko 
so oštevilčene in polne - z izjemo 
petih - le lihe strani); skratka: 
oblikovna podoba, ki jo je knjigi 
nadel Blaž sam, kaže red s pridi
hom kaosa.
Obratno, kaos s pridihom reda, 
pa prinaša vsebina zbirke. Avtor 
ga nakaže že s soočenjem uvod
nih izrekov: zahodnjaškega s

harmonije; prej dobim inspiracijo, 
če me kaj ziritira.” Izhodišče je 
torej kaos. “Ker pa naj bi umet
nost nosila resnico in lepoto” in 
ker Blaž umetnik je - to po tej 
drugi zbirki še veliko laže 
zapišemo kot po prvi - dela red, 
hlepi po njem in ga išče. Milan 
Vincetič, recenzent V redu kaosa, 
zato zapiše: Zdi se, da je 
Prapotnik večni zidar samega 
sebe, saj venomer sizifovsko 
“zlaga iz črepinj svoj mozaik...” 
(pesem Mozaik iz črepinp.
Pesnik Prapotnik pri “tem delu” 
kriči. Krik! Krik po rešitvi iz kaosa, 
“črepinje”, “kričeč zvrtinčen dan”, 
“kot netopir obešena v razvaline 
čaka na zaton človeka”, “dvoglavi 
zmaj” - to pa seveda kaže na 
ekspresionizem, ki poleg pogoste 
ironije še posebej barva V redu 
kaos.
Naj dopišem, česar si organizatorji 
večera v Katici niso upali. Bil je v 
redu, super kaos; tudi zaradi čme 
kitare v belem smetnjaku in črnih 
izložbenih lutk, ki so osvetljevale 
plakate naslovnic Prapotnikovih 
pesniških zbirk.□

Helena Merkač

GROŠELJ V AVLI 
BOLNIŠNICE

V Galeriji dr. Staneta Strnada (avla bolnišnice) Slovenj Gradec je odprta razstava 
akvarelov in skulptur akademskega slikarja ANDREJA GROŠLJA.

Predsednik kulturnoumet- 
niškega društva splošne 
bolnišnice Slovenj Gradec, 
gospod Miloslav Mičovič - 
Mičo je odprl razstavo s 
kratkim pozdravnim
nagovorom.

Andrej Grošelj je akadems
ki slikar in učitelj likovne 
vzgoje na osnovni šoli 
Prevalje. Svoje kipe ima v 
zasebnih zbirkah v 
Sloveniji, Avstriji in na 
Švedskem. Njegovi kipi 
krasijo Šentanel,
Dravograd, Stopiče, Štanjel 
na Krasu, fasado banke v 
Slovenj Gradcu, Študentsko 
naselje v Ljubljani in Tinje v 
Avstriji.

Znan je kot akvarelist, slika pred
vsem na ročno izdelan papir, 
izdelan v Sloveniji. Kipi, ki jih

razstavlja v bolnišnici v Slovenj 
Gradcu, so delo iz prejšnjih let, 
medtem ko so akvareli povsem 
sveži - letošnji.

V kulturnem programu je sode

loval Dekliški pevski zbor KUD 
a Ivan Cankar iz Šmartnega pr 
Slovenj Gradcu, pod vodstvon 
g. Janeza Koleriča.O

S.Hovnil
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Razgledi

BOG
NE OBSOJA!

Piše: Avgust Rašcan

Sleherni človek, kakršen koli že 
je, potrebuje občutek sprejetosti, 
zaželenosti, topline, sicer živi v 
nezdravem stanju osamljenosti, 
samoobsodbe in občutka krivde. 
Karkoli že naredi ali opusti, 
pogosto najdeva številne razloge, 
da SAM SEBE OBSOJA. To je 
lahko pravo mučenje in mrcvar
jenje samega sebe, saj je 
prepričan, kako se nikoli prav ne 
odloči. Kar naredi, ni dovolj. Svoji 
notranjosti ne more niti malo 
ustreči. Tako stanje nenehnega 
trpinčenja samega sebe more biti 
zelo boleče in lahko preraste v 
samoprepričanje, kako pravza
prav zaradi svoje neuspešnosti 
nima pravice niti obstajati. Je brez 
vrednosti in nekoristen. Zelo uso
den in globok je lahko dvom vase 
in v lastno nesprejetost.

Seveda nimamo v mislih le sebe 
in človeške okolice, kateri pri
padamo, ampak more človek 
STANJE OBSODBE doživljati tudi 
PRED svojim BOGOM. Očita si, 
da ga prav on najostreje in tudi po 
pravici obsoja. Bog more biti tisti, 
ki torej človeka nenehno muči. 
On sam se sicer zelo trudi, da bi 
bil čim lx)ljši in Bogu všeč; misli 
namreč, da bi ga mogel Bog le 
pridnega in dobrega imeti rad, 
vendar iz te moke ni kruha. 
Vedno je v svojih očeh premalo 
dober, akoravno še tako vestno 
opravlja svoje dolžnosti.

Morejo zgornje trditve vzdržati 
tudi v božjih očeh? Prav gotovo 
ne! Bog, ki se grobo izživlja nad 
človekom, ni noben Bog, 
kvečjemu njegovo nasprotje. 
Celotni zaklad razodetja Boga, 
shranjenega v Svetem pismu in 
ustnem izročilu, brezpogojno 
govori za edino takšen odgovor.

Ozračje zaupanja vase in v Boga 
je edino pravo človekovo okolje, 
sicer je izgubljen kakor riba na 
suhem. Morda nam more o tem 
lepo in prepričljivo spregovoriti 
apostol in evangelist Janez: “In po 
tem bomo spoznali, da smo iz 
RESNICE, in pred njim bomo 
POMIRILI svoje srce. Čeprav bi 
nas naše srce obsojalo, je vendar 
BOG VEČJI od našega srca in VE 
VSE. Preljubi, če nas pa naše srce 
ne obsoja, se lahko ZANESEMO 
NA BOGA in DOBIMO od njega 
VSE, za kar ga prosimo, ker se 
držimo njegovih zapovedi in 
delamo, kar mu je všeč. 
Zapoveduje pa nam, naj VERUJE
MO v njegovega Sina Jezusa 
Kristusa in naj drug drugega LJU
BIMO, kakor nam je ukazal."(1 Jn 
3,19-23; podčrtal A. R.). Prav 
gotovo sme verujoči človek 
vedno znova trditi, da venomer 
sliši liožji glas: “NIKOLI TE NISEM 
OBSOJAL, JAZ TE NE BOM 
OBSODIL!"

Namesto lažne samopodobe in 
nemira v srcu se torej človek sme 
v trdni veri zanesti na velikega 
Boga, ki ve vse in tudi vse daje. 
Isti Janez zapiše besede Jezusa iz 
Nazareta: “Bog je namreč svet 
tako ljubil, da je DAL svojega edi- 
norojenega Sina, da bi se NIHČE, 
kdor veruje vanj, ne pogubil, 
ampak imel večno življenje. Bog 
namreč ni poslal svojega Sina na 
svet, da bi svet SODIL, ampak da 
bi se svet REŠIL po njem. Kdor 
VERUJE vanj, NE BO SOJEN; kdor 
pa ne veruje, je že sojen, ker ne 
veruje v ime edinorojenega 
božjega Sina. Sodba pa je v tem. 
da je prišla LUČ na svet in so ljud
je bolj ljubili TEMO kokor luč, 
kajti njihova dela so bila hudob
na." (Jn 3,16-19; podčrtal A. R.).

Silno pomembna je torej VERA v 
božjega Sina, oziroma OSEBNA 
ODLOČITEV ZA JEZUSA KRIS
TUSA ALI PROTI NJEMU. 
“Poslednja sodba”, o kateri bere
mo v evangeliju (Mt 25,31 sl.), ni

nič drugega, kakor ločitev med 
tistimi, ki priznajo pripadnost 
Bogu in tistimi, ki se odločijo za 
njegovega nasprotnika. Pomeni 
dokončen odvzem oblasti vsem 
protibožjim silam in njihov poraz.

Vztrajati v nezdravi drži lastnega 
obsojanja in živeti kot obsojenec 
pred Bogom, pomeni zanikati 
božjo zapoved ljubezni do 
samega sebe in tudi odvzeti Bogu 
pravico, da s popolno neomejeno 
ljubeznijo ljubi svet in človeka. 
Potemtakem me Bog ne sme 
imeti zares rad. To je seveda velik 
nesmisel. Apostol Pavel zato 
pribije: “(Naše) upanje pa ne 
osramoti, ker je božja ljubezen 
izlita v naša srca po Svetem Duhu.

ki nam je bil dan.” (Rim 5,5), in 
še: “Kaj bomo torej rekli k vsemu 
temu? Če je Bog za nas, kdo bo 
zoper nas? On ni prizanesel svoje
mu lastnemu Sinu, temveč ga je 
dal za nas vse. Kako nam torej ne 
bo z njim podaril tudi vsega 
drugega?” (Rim 8,31.32).

Pravi kristjan čuti, da ga njegov 
Bog ne obsoja; nasprotno: spreje
ma ga, ceni in ima neizmerno rad, 
zato ne dvomi nad seboj, ampak 
trdno veruje in ni brez upanja, 
ampak upanje ima. Ve tudi, da s 
svojo morebitno hoteno 
neljubeznijo nikakor ne želi 
prestopiti iz luči v temo. Zato mu 
je zapoved ljubezni sveta.

□

rWlSS[iKh
novim naročnikom

PRENOSNI RADIO (na fotografiji) vam bomo poslali v tridesetih dneh 
po prvem plačilu naročnine (akcija traja do 15. aprila 1996). —

-
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^Potrjujem, da na Večer nisem bil naročen 
H 6 mesecev in bom vsaj toliko časa ostal
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Ra2gledi
Novodobni kotiček

gtopke Migu
layigoi/odkld A&u/U
oblikujem cdoitm podobo' podjetja 

iz\/edha \/kek Mit tudcdiiik wklm, Ut le...
htjigoi/odiko' wmoVodikje iMi/e 

-tildi na tkem
fummo' mmi/odiko' wétovauje

V & A io.o., Čečovje 6, Ravne na Koroškem 
tel/fax: 20 742, doma: 22 222

lek OnyfclaM
**Ote|c (g lek PROIZVAJAMO 

IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTUE

lek dd. Qjyyjjairiia

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov tLd. 
61117 Ljubljana, Verovikova 57, p.p. 81 

telefon: (061) 168-21-61 
teler 39403

telegram: Lek Ljubljana 
telefax:: (061) 168-35-17

Piše: Miša Felle

Pred meseci sem tale kotiček pričela z naslovom Moč medijev. Danes 
dodajam, da medij ni radio, ni TV, ni časopis, medij je človek, ki to 
počne. Kje, kaj in kako.pa lahko opazimo v prej naštetih možnostih.
V zadnjem času me je namreč poklicalo veliko gledalcev ene izmed 
regionalnih televizij in me spraševalo o mojem mnenju o vnebovzetju, 
ki ga zadnja leta propagira Ashatar komanda. Ker je razgovor z Ištarjem 
tako vzburil možgane številnih, v vseh možnih oblikah ( smeh, jeza, 
ogorčenost, strah), si upam o tem dodati še svoje mnenje.

Ideja o vnebovzetju ni zrasla na slovenskih tleh in je že zelo stara, če se 
nemotim, se je najprej pojavila v Avstriji. Pri nas se je pojavila predleti, 
ko so napovedali aktivacijo vrat 11:11 ter konec sveta leta 1999- Zdelo 
se mi je, da se je prah že polegel, toda ne, poslušalce, gledalce, bralce 
je treba pridobivati vedno znova.

Nihče pa se ne zaveda, kolikšna škoda in zmeda je s tako enostranskim 
interpretiranjem storjena prav tistim, ki jim je posredovana. Ljudje smo 
namreč v kriznih situacijah še posebej dovzetni za vse, kar pride, le 
redki pa imajo možnost misliti s svojo glavo oziroma ločiti zrnje od 
plevela. Ne trdim, da gre v omenjenem primeru le za plevel. Tudi sama 
prebiram zvezdne novice in si iz njih zase odmerim tisti del, ki je pozi
tiven in ki se mi zdi sprejemljiv, predvsem pa uporaben v vsako
dnevnem življenju. Biti dober in imeti vse rad, je čisto vredu, da pa bo 
to preprosto resnico dojelo vsako človeško bitje na Zemlji, bo preteklo 
še veliko vode. Dokler tega v praksi ne bomo dojeli, nas nobena 
evakuacija ne more rešiti, kajti kamorkoli bomo šli, se bomo morali 
učiti naprej.

Zdaj naj bi se torej ukvarjali s pridobivanjem takozvanega svetlobnega 
telesa, da bomo lažje odjadrali. Taisti ljudje, ki to predlagajo, prav 
dobro vedo, da človek JE svetlobno bitje, kar iz dneva v dan bolj pritr
juje tudi znanost. Kako žarijo naše barve, pa je odvisno od naših misli 
in početja, tukaj, na Zemlji.

Kar se mene tiče, bi bilo pač najbolj enostavno vse skupaj pustiti, si 
pripraviti etrsko telo za vzlet in, ko se bo večina še naprej zvijala v 
mukah in prizadevanjih za boljši svet, odleteti v nebo.

V različnih obdobjih so v določenem krogu ljudi vedno obstajale 
podobne tendence, zato ideja o evakuaciji ali vnebovzetju pač ni kaj 
novega. S podobnimi idejami so se igračkale mnoge kulture, vse od 
Atlantide naprej. Za Maje ste gotovo slišali in mnogi so mnenja, da so 
jih prav takšne igrice skupinsko odnesle s površja zemlje. Ali so zdaj 
srečni, tam kjer so, pa je stvar osebnega okusa.
Vse premalo se zavedamo človekovih resničnih sposobnosti, kajti če 
nekdo dela na tem, da ga bodo sprejeli zvezdni bratje, je to čisto 
možno.

Ampak vesolje ima svoje zakone, čeprav nam pušča svetlobno voljo. 
Osebno resnično dvomim, da bi mi šlo kje drugje v naši Galaksiji bolje, 
dokler se tukaj ne naučim vsega, kar je potrebno.

Seveda je to le moje prepričanje, preden pa se odločite, le razmislite ali 
ne gre le za “one Way ticket”.
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Nasveti
Kozmetika

Piše: Anita PEČNIK

Odvečnih kilogramov se sicer lotevamo vse leto, še pose
bej aktualni postanejo spomladi in v začetku poletja, tik 
pred tem, ko moramo v kopalke. Debelost pa nas ne moti 
le zaradi videza, tudi zaradi zdravja, ki ga odvečni kilogra
mi načenjajo. Za oboje je treba nenehno skrbeti, kar pa je 
včasih zelo težko. Problemov, živčnosti in dolgočasja 
nikoli ne odpravimo s hrano. Zakaj ne, bomo ugotovili 
kaj hitro, ko bomo stopili na tehnico in ne bomo verjeli 
svojim očem. Ko tehnica pokaže več kilogramov, kot smo 
pričakovali, se takoj lotimo hujšanja. Pri tem pa je zelo 
važno, kakšno hujšanje smo si izbrali.

Med pogoste vzroke debelosti sodi tudi dedna nag
njenost, predvsem pa napačen način prehranjevanja in 
pomanjkanje gibanja. Zdravju ni škodljiva le debelost, 
ampak tudi način hujšanja. Edini možni način zdravega 
življenja in hujšanja je ta, da se pri jedi vedno nadzoruje
mo. Jejmo počasi, delajmo majhne grižljaje in dobro 
prežvečimo hrano. S tem bomo pomagali prebavi in 
hitreje potešili tek. Dnevno je treba porabiti več kalorij 
kot smo jih zaužili. Nikoli se ne poslužujmo drastičnih 
diet. Izberite si torej tak način hujšanja, ki bo ugodno vpli
val na naše počutje. Pri tem pa je dobro vedeti naslednje: 
topla hrana in pijača zmanjšuje apetit, pitje pred in med 
jedjo zbuja večji apetit, ribe vsebujejo manj maščob in 
zato tudi manj kalorij, solate in čiste juhe pa tudi 
zmanjšujejo apetit.

Ob hujšanju in pa Uidi drugače je dobro in zdravo, da en 
dan v tednu uživamo le sadje in zelenjavo. Vitaminsko 
bogata hrana ugodno vpliva Uidi na videz kože. Ob vseh 
različnih dietah pa se moramo vedno držati osnovnih 
pravil zdrave prehrane. Uživamjmo le malo maščob ali 
nič, hrana naj ne bo preslana in začinjena. Še posebej 
izdajalski pa je sladkor, pa ne samo tisti v kristalizirani 
obliki, temveč tudi tisti, ki je v raztopini. Še zlasti veliko ga 
vsebujejo brezalkoholne pijače.

Pa še nasvet:
Treba je jesti, da bi živeli, ne pa živeti, da bi jedli.
V kolikor se boste tega nasveta držali, bo odveč marsika
teri boj z odvečnimi kilogrami.

Energetika —.
ZAKAJ ENERGETSKO I 

SVETOVANJE?
ENERGETSKO SVETOVANJE 0 UČINKOVITI RABI ENERGIJE V GOSPODINJ
STVIH JE POMEMBNA IN BREZBLAČNA POMOČ VSEM LASTNIKOM 
ZGRADB, HIŠ IN STANOVANJ, KI NAMERAVATE VLAGATI SVOJ DENAR V 
ZMANJŠEVANJE RABE ENERGIJE.

Z IZBOLJŠANJEM TOPLOTNE ZAŠČITE ZGRADB, UPORABO SODOBNEJŠIH 
OGREVALNIH NAPRAV IN NAPRAV ZA PRIPRAVO TOPLE SANITARNE VODE 
TER VEČJO UPORABO OBNOVLJIVIH VIROV ENERGIJE BOSTE ZMAJNŠALI 
SVOJE STROŠKE ZA ENERGIJO, POVEČALI Sl BOSTE UDOBJE V SVOJEM 
STANOVANJU, SAJ STE IZBOLJŠLI MIKRO KLIMO IN BIVALNE RAZMERE IN 
S TEM NEKAJ NAREDILI ZA SVOJE ZDRAVJE. ISTOČASNO PRISPEVATE SVOJ 
DELEŽ K VAROVANJU OKOLJA OB ŽE OMENJENEM ZMAJNŠEVANJU 
STROŠKOV ZA ENERGIJO, IN TO NA DOLGI ROK.

KAJ OBSEGA SVETOVANJE?

TO JE STROKOVNO, BREZPLAČNO IN NEODVISNO SVETOVANJE 0:

1 - PRAVILNIH ENERGETSKIH NAVADAH IN OBNAŠANJU,
2 - IZGRADNJI NOVIH IN SANACIJI OBSTOJEČIH ZGRADB,
3 - IZBIRI NOVEGA SODOBNEGA OGREVALNEGA SISTEMA,
4 - ZAMENJAVI OBSTOJEČIH DOTRAJANIH OGREVALNIH NAPRAV,
5 - SODOBNI IZBIRI IN ZAMENJAVI NAPRAV ZA TOPLO SANITARNO VODO,
6 - ZMAJNŠANJU PORABE GORIVA,
7 - IZBIRI USTREZNEGA GORIVA GLEDE NA CENO IN OKOLJE,
8 - TOPLOTNI ZAŠČITI ZGRADB: TAL, FASAD, STROPOV, OKEN IN VRAT,
10. SODELOVANJE Z OBČINAMI PRI IZDELAVI REGIJSKIH IN LOKALNIH 

ENERGETSKIH KONCEPTOV,
11. UPORABI IN SUBVENCIONIRANJU OBNOVLJIVIH VIROV: MALE HE,

SONČNI KOLEKTORJI, PRETVORBA SONČNE V EL. ENERGIJO, TOPLOTNE 
ČRPALKE, SONČNI VRT...

12. SOFINANCIRANJU VEČJIH ENERGETSKIH PREGLEDOV JAVNIH ZGRADB, 
NAČRTOV IN IZGRADNJE SODOBNIH ENERGETSKIH NAPRAV IN 
SISTEMOV,

13. UPORABI VARČNIH GOSPODINJSKIH APARATOV,
14. VARČEVANJU Z ELEKTRIČNO ENERGIJO,
15. IN 0 VSEH OSTALIH VPRAŠANJIH, KI SE NANAŠAJO NA RABO ENERGIJE.

PRIPRAVITE PODATKE (TUDI NAČRTE) IN VPRAŠANJA, DOBITE USTNI IN 
PISNI ODGOVOR!

KDO SVETUJE?

V ENERGETSKI PISARNI ALI K VAM DOMOV LAHKO PRIDE ENERGETSKI SVE
TOVALEC, KI VAM BO NA OSNOVI VAŠIH PODATKOV ALI OGLEDA HIŠE S 
SVOJIM ZNANJEM IN IZKUŠNJAMI POMAGAL POISKATI ZA VAS PRIMERNO 
ENERGETSKO, EKOLOŠKO IN EKONOMSKO REŠITEV.

KJE DOBITI INFORMACIJO?

SEDAJ JE ŽE 20 ENERGETSKIH PISARN PO VSEJ SLOVENIJI IN GRADBENI 
CENTER V LJUBLJANI, DIMIČEVA 9.

ENERGETSKI SVETOVALEC 
JOŽE PRAPER, DIPL.OEC.JNG.

24 - 04/96 PREPIH



šport

/T
GORAZD ROBNIK

Čeprav star komaj dobrih osem let, se je Gorazd Robnik navduSil za 
smučarske skoke in se v sezoni 1986/87 vključil v delo smučarsko 
skakalnega kluba v Mislinji. Začel je seveda v najmlajSi kategoriji, 
takrat še kot ciciban, toda kmalu je bilo pri njem opaziti določeno 
mero nadarjenosti za to športno zvrst. Nadvse pogumno se je spuščal 
po strmih zaletiščih skakalnic, včasih tudi “pogrnil”, kot rečemo, toda

vselej je želel napraviti dober 
skok, tako, kot mu je svetoval 
njegov klubski trener Ivan 
Naveršnik, ki Gorazda vse
skozi spremlja in učil.
Dve leti kasneje je začel treni
rati tudi tek na smučeh, kajti v 
klubu so se odločili, da bodo 
gojili tudi nordijsko kombi
nacijo, lepo a zelo težavno dis
ciplino, ki je posebno pri 
Skandinavcih, Nemcih in 
Avstrijcih dobro razvita, pri nas 
pa smo ji pred leti posvečali 
manj pozornosti. Po nekaj letih 
treninga je pričel Gorazd 
dosegati vzpodbudne rezul

tate. Začeli so se vrstiti uspehi, najprej v konkurenci dečkov, kašneje 
še med mladinci. Tako se je uvrstil med reprezentante in tudi 
nastopil na OPA igrah, to je na neuradnem svetovnem prvenstvu 
dečkov, kjer se je vselej uvrščal med prvo deseterico. Na državnih 
prvenstvih je osvojil že tri medalje, dve srebrni in eno bronasto. Ker 
je že zelo zgodaj osvojil novo škarjasto tehniko skokov, je tudi med

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE
solisti dosegel vidne rezultate.
V lanski sezoni se je Gorazd uvrstil tudi v mladinsko državno 
reprezentanco v nordijski kombinaciji. Tako je februarja letos 
nastopil kot debitant na svetovnem mladinskem prvenstvu v Asiagu 
v Italiji in osvojil 40. mesto med 66 nastopajočimi. Bil je tudi član 
ekipe, sicer le kot rezerva, ki je Sloveniji nepričakovano priborila 
bronasto odličje. Gorazd ima še dve leti pravico nastopa med mla
dinci, zato njegova reprezentančna trenerja Peter Jošt in Matej Oblak 
resno računata nanj. Za čim boljše rezultate v naslednjih letih pa si 
bosta skupaj z Gorazdom prizadevala tudi klubska trenerja, že 
omenjeni Ivan Naveršnik za skoke in Ivan Urbanci za teke.
Prihodnje svetovno mladinsko prvenstvo v nordijski kombinaciji je 
prav gotovo izziv, veljalo se bo čim bolje pripraviti in poseči po 
kakšni visoki uvrstitvi. Čez dve leti bo Gorazd nedvomno veliko bolj 
izkušen tekmovalec, kot je bil tokrat v Asiagu. In za ljubitelje statis
tike še podatek: Gorazdov osebni rekord v skokih znaša 123 m, 
dosegel pa ga je na skakalnici v Churchevelu v Franciji.

Gorazd Robnik je bil rojen 11. 7. 1978, obiskuje 3- lemik poslovno 
ekonomske šole v Slovenj Gradcu, stanuje pa v Mislinji, Gozdarska 
cesta 16.

I.M.
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Ali bo odbojkarjem Fužinarja 
uspel še zadnji, velik korak, ki ga 
morajo narediti v svojih prizade
vanjih za uvrstitev v višji rang 
tekmovanja, to je v 1. A sloven
sko ligo. Možnosti imajo lepe, 
kajti kljub porazu, ki so ga utr
peli na zadnji tekmi 1. B lige v 
gosteh proti Šoštanju Topolšici z 
0:3, bodo Ravenčani v končnico 
državnega prvenstva štartali s 
prvega mesta. To pa pomeni, da 
prinašajo v takoimenovane kvali
fikacije dve točki, medtem ko 
bodo odbojkarji Simonovega 
zaliva Izole, ki so osvojili drugo 
mesto v ligi, pričeli končnico 
brez točk. V dvokrožni ligi bo 
nastopilo šest ekip. Poleg raven
skih in izolskih odbojkarjev še 
štiri zadnjeuvrščene ekipe iz 1. A 
lige, to pa so Minolta Bled (6 
točk), Krka Novo Mesto (4), 
Kamnik (2) in Ljutomer (0). Štiri 
prvouvrščene ekipe se bodo po

Ekipa Fužinarja, pripravljena na svoj končni naskok.

končani končnici državnega 
prvenstva uvrstile v elitno 1. A 
slovensko ligo.

Ravenski odbojkarji, ki jih vodi 
prizadevni trener Branko Go

Posnetek: Ivko

lob, so že v dosedanjem delu 
prvenstva dokazali, da upravi
čeno sodijo med najboljše 
slovenske klube. Izgubili so le 
pet prvenstvenih tekem in to kar 
trikrat z odbojkarji Izole, ter po

enkrat v Črnučah in Topolšici. 
Petnajst tekem so zmagali in 
zbrali na koncu 30 točk, njihova 
niz razlika pa je znašala 51:23. 
Odlično so zaigrali tudi v prvem 
in edinem pokalnem srečanju 
četrtfinala slovenskega pokala, 
doma proti Mariboru Marlesu. 
Srečanje so sicer izgubili s 3:2, 
toda, pokazalo se je, da se raven
ski odbojkarji lahko na do
mačem parketu in ob podpori 
gledalcev kosajo s še tako 
kakovostnimi ekipami.

Končnica prvenstva se bo pričela 
že ta vikend, v soboto, 2. marca, 
odbojkarji Fužinarja pa so prvo 
tekmo proti Ljutomeru že odi
grali v petek, 1. marca. Tudi 
naslednjo tekmo 2. kroga bodo 
Ravenčani igrali doma in sicer 
znova v petek, 8. marca proti 
ekipi Minolte Bleda.□

Ivo Mlakar
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MAG - KOROTAN 
SVOJE SREČE KOVAČ!

Že kar uvodoma bi najrajši 
zapisal drugačen naslov, ki bi 
se naj glasil: Mag-Korotan, svoje 
usode kovač! Pa vendar sem še 
vedno mnenja, da je za 
Koroško sreča, da imamo 
skupino nogometnih zanesen
jakov, ki organizira in se 
nenehno trudi obdržati 24-član- 
ski profesionalni kolek
tiv odličnih mladih in 
manj mladih igralcev 
nogometa. Zakaj sreča 
zaradi nogometa? Zato, 
ker nam obdobje tako 
imenovane tranzicije še 
vedno pobira krut 
davek na vseh preostalih šport
nih področjih, od smučanja, 
plavanja, atletike do odbojke.

Še v šahu smo nazadovali, kar 
je skoraj nepojmljivo za 
Koroške razmere... Nogomet pa 
živi in vztraja v I. slovenski 
nogometni ligi. In z njim nekaj 
tisoč srečnih navijačev v 
prepričanju, da imajo vsaj to, če 
že nimajo česa drugega. Glavna 
ironija pa je, da se vse to 
zaenkrat dogaja samo na 
Prevaljah.

Seveda, če pa se dotaknemo 
usode, ki spremlja Mag-Korotan 
v letošnjem letu, ne morem 
spregledati nekaterih dejstev, ki 
so vplivala na različna ukrepan
ja vodstva Mag-Korotan, zlasti 
po zaključku jesenskega dela 
tekmovanja. Takoj po neu
spešnem rezultatu zadnje 
tekme z Beltinci je klubsko vod
stvo sestavilo traasfer listo igral
cev, ki naj bi zapustili klub iz 
več razlogov. Predvsem je pre
vladalo spoznanje, da je v 
klubu preveč igralcev podobnih 
kvalitet in da ožji del v konici 
napada ni zadovoljil. Bilo je 
premalo zadetkov in veliko 
preveč zapravljenih priložnosti. 
Če bi se še spomladi tako 
nadaljevalo, bi Mag-korotan kar 
lepo prišel v drugo slovensko 
nogometne} ligo. To pa je daleč 
od zastavljene klubske politike 
in daleč od želja navijačev.

Transfer je najprej zadel druge
ga vratarja Vravnika, ki prvemu 
vratarju Koželju ni bil ustrezna 
konkurenca in je zategadelj 
prišlo do iskanja novega vratar
ja. V klub je prišel izkušen 
reprezentančni vratar BIH 
Petranovič. Iz kluba je šel Mitja 
Judež, zelo hvaležen bočni

igralec, ki pa je zaradi 
zdravstvenih težav dajal ekipi 
premalo, zato ga bo v novi 
sezoni zamenjal mlajši 
Sulejmani. Najtežja je bila za 
vodstvo kluba odločitev, da se 
odpove igralcu Samiju Dobrevi, 
ki je v jesenskem delu igral 
bistveno slabše od prejšnjih 
sezon. Iskanja kompromisov za 
tega igralca niso obrodila 
sadov, zato ga bomo Korošci 
lahko v bodoče spremljali v 
ekipi Dravograda. Ob tej 
priločnosti moram zavrniti 
namigovanja, da je za odhod 
Dobreve zaslužen predsednik 
kluba gospod Tasič ali pa celo 
trener gospod Žeželj. Profesi
onalizem, ki je v Mag-Korotanu 
in v drugih slovenskih klubih že 
kar prisoten, je po svoje 
neusmiljen, večkrat tudi zelo 
subjektiven in včasih morda 
celo krivičen. Igralci, ki prihaja
jo v klub in odhajajo iz kluba, 
morajo na to biti pripravljeni in 
taka dejstva tudi sprejemati. 
Čisto gotovo vodstvu kluba ni 
bilo vseeno, ko se je moralo 
odpovedati Mihelliju, igralcu, ki 
v Mag-Korotanu ni dobil skoraj
da nikakršne priložnosti, čeprav 
je prišel z epitelom velikega in 
odličnega albanskega reprezen
tanta. Iz kluba je šel tudi Obrez, 
mlad igralec, ki v strašni prvoli
gaški konkurenci ne bi mogel v 
prihodnje nadomestiti praznine 
ali neučinkovitosti “špic” igral
cev. Prav zaradi tega je Mag-

Korotan uspel z veliko 
strokovnosti, vztrajnosti in volje 
pridobiti enega najboljših 
napadalcev v Sloveniji Novico 
Nikčeviča.

Ko se je na transfer listi pojavilo 
ime Šumnik, je bilo na 
Koroškem vse narobe. Gre za

igralca izjemne nadarjenosti, pa 
tudi za igralca precejšnjih 
oscilacij, zato je do izteka trans
fernega obdobja “visel”, dokler 
se končno vodstvo ni odločilo, 
da mu omogoči spomladanski 
del igranja in ponovnega doka
zovanja. Opozorim naj, da 
mladi Švab ni bil nikoli na trans
fer listi, ker zato ni bilo nobenih 
vzrokov, bil pa je v suspenzu 
zaradi nediscipline.

Prav na koncu moram poko
mentirati stališče vodstva kluba 
Mag-Korotana, ki je tudi v 
odnosu do trenerja gospoda 
Žežlja zavzelo stališče, da ne 
morejo biti zadovoljni s 
točkovnim saldom kluba po 
jesenskem delu tekmovanja in 
da bo moral trener v spom
ladanskem delu marsikaj 
nadoknaditi na področju

učinkovitosti, agresivnosti in 
rezultatske uspešnosti Mag- 
Korotana.

Ko pa je trener Žeželj v času 
izdelave transfer liste bil po
vabljen k strokovni oceni, so 
bila njegova razmišljanja 
podobna vodstvu kluba, kar je 

po svoje bilo tudi pre
senetljivo in obenem 
koristno za dobre 
odnose znotraj kluba. 
Nenazadnje mo-ram 
zapisati, da bodo krojili 
usodo obstanka v ligi 
deseterice predvsem 

igralci, za katere menim, da so 
odlični, nekateri od njih celo 
državni reprezentanti, strokovni 
štab, ki bo ob nujnih korektu
rah lahko izpeljal skupen načrt, 
kot tudi upravni odbor kluba z 
vsemi pomožnimi službami ter 
zvestimi navijači.

Če se še enkrat povrnem k 
sreči, bi moral Mag-Korotanu 
zaželeti veliko energije za 
izgradnjo tribune, pa čeravno 
samo do predvidenega ostrešja; 
veliko iznajdljivosti za finančno 
naklonjenost najrazličnejših 
donatorjev, znanih in neznanih, 
za nemoteno delovanje kluba; 
veliko strpnosti in pokončnosti 
ob najrazličnejših nasprotovan
jih iz domačih in tujih logov. 
Vse skupaj samo z enim 
namenom. Obstati.□

NIKO R. KOLAR

Ì[lg[ÌM KIO M!(§
mm

Na Prevaljah je po novem neuspehu v Izoli, potem ko so 
nogometaši Mag Korotana osvojili le točko z daleč najslabšim 
moštvom v ligi deseterice, prišlo do pričakovane poteze UO 
kluba, ki je odpustil dosedanjega trenerja Milana Žežlja. Treninge 
sedaj vodi pomočnik Toni Tomažič, v upravi koroškega prvoli
gaša pa si prizadevajo angažirati novega trenerja.□

L M.

ÌÉ ' I .

___ ___

mijsisiDiiiiiM!]
«

26 - 04/96 PREPIH



šport

tspsir

Piše: ivo Mlakar

KOROŠKA 
SMUČARSKA FIS 
TURNEJA
Sredi februaija je na smučiščih Ivarčko 
- Ošven in Poseka na Ravnah potekala 
letošnja koroška smučarska FIS turne
ja, ki so jo pripravili izključno delavci 
SK Fužinar. V vseh treh dneh se je v 
super veleslalomu, veleslalomu in 
slalomu pomerilo blizu 120 smučarjev 
iz 11 držav. Na prvih dveh 
preizkušnjah sta zmagala Avstrijca 
Fritz Strobl v super G in Christian 
Pichier v veleslalomu, na tretji tekmi v 
slalomu pa je slavil član naše A 
reprezentance Matjaž Vrhovnik iz 
Ljubljane. Od koroških smučarjev so 
se naj bolje uvrščali Igor Zagernik in 
Simon Solerò iz FuŽinarja Ravne, 
Primož Pustoslemšek iz Mežice in 
Ožbi Ošlak iz Črne, ki so osvajali 
mesta od 16. do 32.

KUNC PETI V 
KOMBINACIJI
V Siena Nevadi v Španiji so v nedeljo 
sklenili letošnje svetovno prvenstvo v 
alpskem smučanju. Med dobitniki 
medalj je tudi Slovenija, po zaslugi 
Urške Hrovat, ki je osvojila bronasto 
odličje v slalomu. S svojimi nastopi v 
Španiji je kajpak lahko zadovoljen tudi 
najboljši koroški smučar Mitja Kune, 
ki si je prismučal 5. mesto v kombi
naciji smuka in slaloma ter bil dvakrat 
štirinajsti - v slalomu in veleslalomu.

dve prvi mesti
ZA TINO MAŽE
Mlada smučarka iz Črne Tina Maže 
dosega imenitne rezultate v tekmovan
ju mlajših dečkov in deklic za pokal 
Radenske, kjer nastopajo najboljši 
mladi smučarji in smučarke iz vseh 
slovenskih klubov. Tako je konec 
preteklega tedna nastopila na dveh tek
movanjih in obakrat zmagala. Najprej 
v su|xt veleslalomu v Črmošnjicah na

Dolenjskem, kjer sta četrti mesti osvo
jila Vanja Vravnik iz Fužinarja in 
Aljaž Pudgar iz Črne. Dva dni pozneje 
še na Kohli, kjer je Mazejeva zmagala 
še v slalomu: na tej tekmi je bila 
Vravnikova znova četrta, Maša 
Čemovšek pa petnajsta. Na Kohli je 
bilo še eno tekmovanje mlajših dečkov 
in deklic in sicer v veleslalomu, prav 
tako za pokal Radenske. Tina Maže je 
znova odlično smučala in osvojila 2. 
mesto za zmagovalko Špelo Bertoncelj 
iz Ljubljane. Peto mesto je pripadlo 
Ravenčanki Vravnikovi, med dečki pa 
je bil najboljši koroški smučar Aljaž 
Pudgar, uvrščen na 8. mesto.

GJURIN PRED 
ŽfiŽETOM
Na smučišču Poseka na Ravnah je bila 
v soboto, 24. februarja tekma cici
banov in cicibank v slalomu za prven
stvo vzhodne regije Slovenije. Pri fan
tih sta prvi dve mesti pripadli mladima 
smučarjema Fužinarja. Zmagal je Vid 
Gjurin pred Urbanom Žažetom, tretji 
je bil Boštjan Delalut, sedmi Bojan 
Trost in deveti Jure Sušnik (vsi Črna). 
Med deklicami je 1. mesto osvojila 
Velenjčanka Ana Drcv, šesta je bila 
Maja Kogeinik, sedma Nina Pisnik in 
osma Barbara Rapnik (vse Fužinar). 
Skupno je nastopilo Ilo mladih tek
movalcev in tekmovalk.

SLALOM ZA 
POKAL JAZBINE
V Jazbini pri Žerjavu je bila slalomska 
tekma cicibanov in cicibank za pokal 
Jazbine. Zbralo sc je 50 mladih 
smučarjev in smučark iz koroških 
klubov. Med mlajšimi cicibankami jc 
zmagala Tea Plantek iz Jazbine, pred 
Petro Stane iz Mežice in Andrejo 
Skarlovnik iz Jazbine. Med mlajšimi 
cicibani je progo najhitreje presmučal 
Matic Jelen iz Črne, drugi je bil Andrej 
Čapelnik iz Fužinarja, tretji pa Marko 
Hancman iz. Črne. V kategoriji 
starejših cicibank jc 1. mesto osvojila 
Jasna Rapnik pred Majo Kogeinik in 
Nino Pisnik (vse Fužinar), med 
starejšimi cicibani pa je zmagal Bojan 
Trost iz Jazbine, pred Matjažem 
Kolarjem iz Raven in Maticem 
Pajnikom iz Črne.

KRAŠEVCEV# 2., 
ZAGERNIK 4.
V soboto in v nedeljo, 24. in 25. febru
arja sla bili na slovenskih smučiščih

dve tekmi z mednarodno udeležbo, na 
katerih so nastopili tudi smučarji in 
smučarke koroških klubov. Tako je bil 
v Kranjski Gori FIS veleslalom za 
moške, na katerem se je izkazal pred
vsem smučar Fužinatja Igor Zagernik, 
ki je osvojil 4. mesto. Primož 
Pustoslemšek iz Mežice je bil 8., Aleš 
Gorza iz Črne pa 24. Zmagal je 
reprezentant Gregor Grilc.
Drugi dan je bila slalomska FIS tekma 
smučark na Soriški planini, kjer je 
Ravenčanka Mateja Kraševec z dvema 
dobrima vožnjama osvojila 2. mesto.

TEKU V LOGAR
SKI DOLINI
Skupina smučarjev tekačev iz koroške 
regije je nastopila na 11. tekih v 
Logarski dolini in dosegla nekaj 
odličnih uvrstitev. V rekreativnem 
teku na 8 km je bil v absolumi kate
goriji 2. Ferdo Forštner, 3. Vili Blatnik 
(oba Mežica) in 4. Peter Harnold 
(Ravne). V teku na 30 km sta v kate
goriji žensk do 50 let skupaj zmagali 
Mežičanka Hedvika Blatnik in 
Slovenjgradčanka Andreja Bari. V 
skupini tekačev do 40 let je bil 8. Tone 
Koželj, 12. Hinko Andrejc in 15. 
Zvonko Cesar (vsi Slovenj Gradec), 
med starejšimi veterani pa je 
Ravenčan Štefan Robač-osvojil 2. 
mesto.

BREZNIKARJEV# 
DRUGA V 
SLOVENIJI
Na absolutnem državnem članskem 
prvensrtvu v Ljubljani, kije bilo od 16. 
do 18. februarja, je od Pužinaijevih 
plavalcev in plavalk najvidnejšo 
uvrstitev dosegla Lidija Breznikar. 
Bila je druga v disciplini 200 m prsno 
in četrta na polovico krajši progi. Dve 
četrti mesti si je priplaval tudi Matjaž 
Čepelnik, prav tako v prsnem slogu, v 
finalne nastope med 8 najboljših pa so 
sc uvrstili še Primož Abraham, Tanja 
Merzdovnik in Anja Srebotnik.

MLADI
NOGOMETAŠI 
DRAVOGRADA V 
MEDULINU
Od 21. do 25. februaija se je 47 fantov 
iz dravograjske nogometne šole 
udeležilo skupnih tradicionalnih zim

skih priprav v Medulinu. Petdnevne 
priprave, na katerih so bili tudi nekateri 
mladi igralci iz Radelj, Korotana in 
Slovenj Gradca, so izjemno uspele. 
Fantje so dvakrat dnevno vadili pod 
vodstvom glavnega vodje nogometne 
šole, višjega nogometnega ffenerja 
Marjana Pušnika ter trenerjev: Janka 
Lorberja, Jožeta Babiča, Marjana 
Stočka, Dušana Cedeja in Marjana 
Lesjaka - Plota, ki je s svojo duhovi
tostjo poskrbel predvsem za 
razpoloženje med mladimi nogo
metaši. Odigrali so tudi nekaj pri
jateljskih tekem. Najmlajši (U 12) so 
premagali ekipo Pliberka s 4:0 in 
ekipo Park Avenija Pulj s 3:1. Pionirji 
A so izgubili tekmo z domačo Istro z 
1:0, potem ko so nesrečno prejeli zade
tek v zadnji minuti, kadeti Dravograda 
pa so bili poraženi v tekmi z 
Ljubljansko Svobodo z 2:1 in prema
gali Puljski Uljanik s 3:1.

V MISLINJI ZA
STOPORKOV
MEMORIAL
Prizadevni delavci smučarsko 
skakalnega kluba Mislinja so v 
nedeljo, 25. februarja drugič orga
nizirali tekmovanje v smučarskih 
skokih v spomin na dr. Stanka 
Stoporka. Nastopilo je 42 tekmovalcev 
iz sedmih klubov. Med dečki do 15 lei 
je zmagal Velenjčan Marko Zorko z 
novim rekordom skakalnice - 68 
metrov. Med mladinci je bil najboljši 
Primož Delavec iz Triglava Kranj, 
Gorazd Robnik iz Mislinje je bil tretji. 
Iztok Verdinck iz Fužinarja pa četrti. 
In še člani: prvo mesto je osvojil 
Kranjčan Rok Polatnar. V ekipni 
razvrstitvi so zmagali Velenjčani pred 
Mislinjčani in skakalci iz Ljubnega.

DRUGO MESTO 
SANE ČODERL
Na 19. memorialu pohorskega batal
jona v Rušah so nastopili karateisti iz 
kar 29 klubov Slovenije in Hrvaške, 
med njimi tudi tekmovalci in tek
movalke iz Slovenj Gradca, Raven in 
Radelj. V disciplini KATA so se 
uspeli v finale uvrstiti: med mlajšimi 
dečki Matic Tovšak iz Slovenj Gradca, 
ki je osvojil 4. mesto, med člani Samo 
Gros iz Slovenj Gradca, bil jc tretji in 
Bojan Breznik iz Raven, ki je osvojil 
4. mesto. Nadvse uspešna jc bila 
Slovenjgradčanka Sana Čoderl, ki je 
bila druga. □
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SAMOSTOJNI KOROŠKI

ČASOPIS
Le kaj bi povedal, kot pre
prost kmet, temu našemu 
prvemu samostojnemu 
koroškemu časopisu na 
pot, kateri se je rodil pred 
petimi leti na koroških 
Ravnah.

Le bolj bežno mi je znano, da so 
tu na Slovenskem že v prejšnjem 
stoletju kot prvi slovenski časopis 
začele izhajati Slovenske Novice 
in po tem še ljubljanski Zvon, 
čeprav le v manjših nakladah. A 
bili so le slovenski časopisi, ki so 
Slovence vzpodbujali k sloven
stvu, čeprav je takrat le malo 
podeželskih ljudi znalo brati. 
Omenjena časopisa in Mohor- 
jevke so bili pobudniki k učenju 
slovenske pisane besede. Sloven
ska literatura je vse bolj vzpodbu
jala ukaželjne ljudi, da so se 
naučili vsaj brati in pisati, saj pred 
stotridesetimi leti marsikje na 
podeželju niti osnovnih šol ni bilo 
in zato je ostalo precej mladih 
prikrajšanih za svet pisane 
besede.

Če se omejim na tednike, so kot 
osrednji Slovenski tedniki Kmečki 
glas, BRAZDE in morda še 
Nedeljski. Ob vseh teh tednikov 
pa ima še vsaka krajina svojega, 
na primer: Gorenjski glas, 
Dolenjski list, Primorske novice, 
Pomurski vestnik in še kateri. Vsi 
ti tedniki izhajajo že več desetletij. 
Avstrijski koroški tednik Nedelja 
je pred kratkim obhajal častitljivi 
jubilej 70 letnico in ob njem izhaja 
še Slov. vestnik ter Mohorjevke. 
Tudi zdomski Slovenci širom po 
svetu imajo svoje slovenske 
časopise morda celo tednike. Le 
mi Korošci tu v matični domovini 
smo ostali brez svojega tednika, 
časopisa, kateremu bi zaupali vse 
tisto, kar zaupajo bralci in pisci 
zgoraj navedenim časopisom.

Res škoda, da tu na Koroškem

nismo že zdavnaj osnovali svoj 
tednik. Zadovoljni smo bili s 
Koroškim Fužinarjem in Vihar
nikom in priznati je treba, da sta 
slednja zajela in otela pozabi 
veliko lepih in trpkih spominov, 
doživljajev, običajev, pesmi, skrat
ka kar mnogo zanimivega bogast
va, le škoda, da sta širši množici 
manj znana.

Pred nekaj leti sta omenjeni pub-

seštevanje in odštevanje časa, ki 
se vsak trenutek spreminja in 
zgodovina za njega ne obstoja. 
Stek vseh potokov sredi vasi: če 
smo nekoliko nostalgični, si 
lahko zamislimo še perice ob 
grmadi perila in razgrajajoče se 
otročaje, ki se mučijo, da bi ujeli 
spolzko ribo, ki z neverjetno 
spretnostjo smukne skozi 
nerodne ročice. Nikakor se ne 
more brez cerkve, ki se drenja 
med hišami in hišicami ter se 
spogleduje z okoliškimi hribi in 
gorami, ki ljubosumno čuvajo 
lepotico med svojimi rebri. 
Potok iz Koprivne je zdolbel 
vznožje Obistove peči in pustil 
kraju najlepše, kar se sramežljivo 
skriva za živo mejo: Belo peč.

Vse je tu, kar daje kraju svo
jstven pečat, morda manjka 
samo košata lipa v bližini Bele 
peči, kjer so vaški očaki najraje 
modrovali ob frakeljcu kačje 
sline.
Včasih sem menila, da je Bela

likaciji zaradi finančnih težav pre
cej shujšali in nastala bi praznina, 
ako se ne bi rodil PREPIH, ki je 
vsaj delno zapolnil praznino, 
kateri pa se v teh vse bolj kriznih 
časih ob poplavi dmgih časopisov 
in revij ne more tako razvijati kot 
si želi in načrtuje.

Ob koncu tega razmišljanja bi se 
zahvalil vsem, ki so dali pobudo

pomeni; morda samo njegov 
kožuh. Podoba Bele peči prav 
sredi vasi je tako edinstvena in 
če zapreš oči ter si omisliš tam 
kralja Matjaža, postane Bela peč 
njegov veličasten prestol, 
kakršnega si zasluži. Velik in bel, 
odet v medvedovo kožo, morda 
manjka samo otep ali snop žita. 
Rože mu dehte pod nos, nekdo 
bo vsak čas pripeljal kravo, v 
bližini pa hrza konj, njegov 
zvesti spremljevalec.

Na prestolu sedi kralj Matjaž kot 
veličasten kralj. Od tu je 
Korošcem delil pravico in 
dobroto, razsojal spore in nazad
nje tudi posedel, predno je odšel 
zadnjič na Peco in obljubil, da se 
bo vrnil, ko mu lx> brada narasla 
trikrat okrog mize. Le nekaj jim 
ni povedal; do kdaj bo rasla. 
Verjetno je želel, da bi to Korošci 
sami pognmtali.

Morda so Korošci že iskali resni
co rasti, saj so kar naprej hodili

za ta časopis ter ga bolj ali manj 
posrečeno oblikujemo. Podpi
rajmo ta glasila, ki jih še imamo, 
da ne usahnejo. Vse, kar je lepega 
in trpkega zapisano v njih o živ
ljenju naših dedov in babic, o naši 
preteklosti. Pravijo: govorjena 
beseda izveni, pisana ostane in se 
ohrani na kakšni polici ali v 
predalu, našim potomcem v 
spomin. □

Ludvik Mori

dobro obrodila poljščina. Morda 
pod zemljo, ko bodo kopali 
rudo in se vračali na površje v 
noč in iskali resnico v svetlobi 
sonca, ki je tako skopo za njih, 
morda v zvezdah in v mesecu. 
Morda bi bilo dobro iskati resni
co v sosedstvu in prijateljstvu 
med svojim narodom. Morda je 
skrivnost skrita v zgodovini, 
morda celo v prihodnosti, nekje 
mora biti. Morda spi resnica v 
hudi bolečini naroda, ki mu je 
bil voditelj. Ali ni v zgodovini že 
dovolj trpel? Verjetno je resnica 
vedno nekje pri roki, vedno 
nekje blizu, samo poiskati se 
mora.

Danes je Bela peč, ki je tako 
lepa in edinstvena, sramežljivo 
skrita za živo mejo, kakor da se 
je Črna sramuje. Zakaj? Zakaj bi 
se sramovali trona, ki je bil samo 
za kralja. Oprostiti moramo 
Črnjanom za nevednost.□

Slavka Dragolič

TRON ZA KRALJA
Črna, tako čudovito lep in poseben kraj na Koroškem, pravzaprav bi lahko rekla, kar 
na celem svetu ni tako izvirnega kraja.

Sredi Čme je edinstveni TEBER, 
kjer je bila stoletja, morda celo 
tisočletje kovačija, in udarjanje 
kladiv po nakovalu je bilo kot

peč tam za poseben namen. 
Morda tudi je? Tudi medved je 
posebnost, ki mora biti tam, ker 
njegova navzočnost nekaj

na Peco, vendar jim ta ni dala 
odgovora. Kralj Matjaž je morda 
želel, da bi jo iskali v zemlji pri 
delu, da bi jim v okoliških fretah
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Ak hočeš kaj veljati v našem tropi, 
besed se tujih boj, ko hudega vraga, 
ak kos si temu, koj na prste stopi.

Prešeren

V dilemi, ali naj odgovorim na “pismarstvo nekega pis- 
marja" je prevladala zgornja Prešernova izkušnja.
Če hočeš biti opljuvan, oblaten, ožigosan in osovražen, 
potem se je potrebno pojaviti le v medijih in za to upora
biti primerne besede, pa čeprav so daleč od resnice. 
Seveda pa negre zameriti človeku, ki svoje laično pozna
vanje problema prikazuje tako, da vsebino potegne po 
violinskih strunah in že nam seže do srca. Mi pa mu 
vzhičeno zaploskamo in z iztegnjenim prstom obsodimo: 
‘KRIVEC, EGOIST, TEHNOKRAT, TAT,... FANTOM. ”
Da, prav ste prebrali: FANTOM. V slovenskem pravopisu 
je razložena Ixtseda fantom kot prikazen, slepilo, avtor
jeve asodadje pa najbrž sledijo podobnemu problemu. 
Slišim zadovoljstvo izvirnosti, čutim farizejsko prepričanje 
avtorjeve popolnosti in čistosti, ki izžareva iz članka g. 
Edija PROŠTA v Prepihu. Kako čistili kozarec od zunaj, 
kopa znotraj ostajata usedlina in smrad.?
Nikar tako!
Lotiva se raje čiščenja od znotraj; sistematično, logično, 
razvojno, s primerno mero spoštovanja, zgodovinskih 
možnosti in ideološke naravnanosti.
Bilo je spomladi 1968, ko je v žerjavski topilnid eksplodi
rala bobnasta peč. Posledice: mrtev sodelavec, sedem 
ranjenih, od teh sva dva težko ranjena, opečena in slepa 
ležala v Ixrlnici v Marìlxtni. Mlad inženir iz Ljubljane je 
po ozdravitvi pobegnil domov iskat boljši kruh, domačini 
smo ostali, saj so bili tako ali tako delovni pogoji v vseh 
topilnicah enaki. Državi so bile potrebne le tone, kW, kot 
edina kazala razvitosti neke dnižbe. Nova tehnologija ni 
nikogar zanimala, ljudje niso pomenili veliko.
Moj današnji namen ni pisati zgodovino neke topilnice. 
Vseeno pa ne morem do cilja brez omembe nekaterih 
ključnih trenutkov v njeni zgrxiovini.
-Leto 1968: Podrl se je stari Filter, ki je obratoval cxl leta 
1923. Zaradi sklepa centralnega DS o investicijski prior
iteti sanacije Rudarskih obratov in izgradnje nove tovarne 
akumulatorskih baterij (kot obrat topilnice) do novega 
Filtra nismo prišli. Proizvodnja svinca v topilnici je leto za 
letom naraščala in dosegla višek s 25.000 tonami. 
Investicijski program za izgradnjo Filtra, ki je 10 let ležal 
neizkoriščen, je zaradi pritiska delavcev metalurgije in 
krajanov Žerjava in Črne postal realnost.
-Leto 1974: Metalurško - akumulatorski obrati (MAO) raz
padejo na dva TOZD-a: TOZD Metalurgijo in TOZD TAB 
(z njim pa dobiček, ki ga prinaša končni proizvtxl).
-Leto 1984: Iz prve šarže smo doliili od načrtovanih 60 kg 
le 5 kg zlata. Slalra vest, da se lotevamo preveč zahtevnih 
projektov, je ob naslednjih lx>ljših rezultatih zbledela. V 
Sloveniji bomo edina industrija, ki je kdaj koli iz pri
marnih surovin pridobivala srebro in zlato. Do podobnih 
projektov (projekt PIROUZA) nas je pripeljala trma in 
občutek ogoljufanosti, ker so nam Nemci priznavali le 

izkoristka na srebni, medtem ko mm zlata do tedaj 
■sploh niso priznavali. Zaračunavali so mm visoke prede
lovalne stmške
-Leto 1985: tša osnovi tega “podviga" je zrasel oddelek

Odmevi
zlatarne v črni, ki je zaposloval 33 žensk dp časa, ko se je 
zaradi srbske trgovinske blokade začel ožiti trg Zlatarne 
Celje.
-Leto 1988: Leto prisilne uprave Rudnika Mežica. 
Slovenska skupščina je v zakonu o zapiranju Rudnika 
izpustila ( ni sprejela) tisti del o sanaciji metalurške 
proizvodnje, ki zadeva okolje (za Idrijo je bil zakon spre
jet v celoti). Prisotnosti S02 v zraku smo se skušali rešiti z 
ukinitvijo proizvodnje Pb iz primarnih surovin že vrsto 
let, vendar smo zlitine iz Pb, kakršne je potrelxtvala aku
mulatorska industrija, proizvajali le v naši topilnici in s 
proizvodnjo nismo mogli prekiniti.
-Leto 1990: V naši topilnici nismo več predelovali rudnih 
svinčevih koncentratov. Pričeli smo s predelavo sekun
darnih surovin (rabljenih akumulatorjev). Emisija S02 je 
od 6000 - 7000 ton na leto padla na 700 do 800 ton na 
leto. Ukinili smo 50% topilnice in od 290 delavcev bi 
izgubilo delo 100 -120 ljudi. Preusmerjanje v druge 
tovarne ni bilo mogoče, saj so bila vsa podjetja v dolini v 
težavah. Rešitev smo iskali v mših programih: 
l.Metalurških program. Iz sekundarnih surovin pridobi
vati zlitine iz bakra, cinka in aluminija.
ZRazvojni oddelek in vzdrževalci. Oiganizirati inženir
ing, skupino za projektiranje, proizvodnjo in prodajo 
metalurške opreme.
-Zlx>r delavcev se je s 100% pozitivnimi glasovi (nihče ni 
bil proti) odločil za decentralizadjo od krovnega podjetja 
in za večjo smostojnost. Nastala je dnižba MPI d.0.0. 
-Začenja se razpad države in lastninjenje. Delavci se 
odločimo, da dnižlx MIR d.0.0. ne lx>mo lastninili in naj 
postane last države (javno podjetje).
Tu pa se pričenja zgtxJba o “FANTOMUiz Žerjava’’ oz. 
zgodba o projektu PROIZVODNJA IN PREDELAVA 
BAKRA, CINKA TER OSTALIH BARVNIH KOVIN IN 
ZLITIN IZ SEKUNDARNIH SUROVIN.
Investicija je bila ocenjena na 1,5 - 2 mil DEM. Lastna 
Finančna sredstva MPI so bila rezervirana za investicijo v 
novo separacijo in odlagališče, zato smo iskali za nov 
projekt sovlagatelje in naleteli na popolnoma sodolxn 
problem; nikogar ni zanimalo vlaganje v državno podjet
je. Kar je bilo še do nedavno iluzorno, postaja realnost; 
vsi sovlagatelji (domači in tuji) so pripravljeni financirati 
le v podjetje v zasebni lasti.
-Podjetje KORMETAL d.0.0. je ustanovilo 183 lastnikov 
(142 delavcev MPI d.0.0. in 41 poslovnih sodelavcev in 
delavcev drugih družb Rudnika Mežica). Vložek 
posameznika je variiral txl 400 do 3000 DEM.
-Pred nakupom “skoiaj nove" livarne txl podjetja, ki je 
bilo v stečaju, smo si ogledali več livarn doma in v Evropi 
in ugotovili:
-da je po zaprtju 50% topilnice njena infrastivktura zelo 
primerna za načrtovano proizvodnjo,
-da sta domačin tuji tig deFicitama v tej proizvtxlnji,
-da s proizvodnjo ne bomo dodatno obremenjevali okolja 
(vse podobne livarne so bile postavljene v urbano okol
je). Dimne pline bi očistili skozi že zgrajene filtre, 
kovinske posnemke bi vozili v topilnico v predelavo. 
Dmgih odpadkov pri takšni proizvodnji ni.
Do konca leta 1994je bila investicija zaključena.

KORMETAL je v svojih treh oddelkih, topilnici, livarni in 
predelavi plastike zaposloval že 41 delavcev. V času 
investicije k(X v. d. direktor za svoje delo nisem prejemal 
nolxnega plačila. Moj delovni dan ni imel le 8 ur, ampak 
krepko čez 10 ur. Brez posojil podjetja MPI, ki smo jih 
uporabili za obratna sredstva in brez nepovratnih sred
stev ministrstva za delo projekta ne bi mogli realizirati, 
ker smo se pri ustanavljanju in pri začetnem zagonu pod- 
jetja srečevali z mnogimi nepredvidljivimi težavami:

-prvi problem je bil prav razpad stare države in Fmančna 
nedisciplina v novo nastajajoč državi (kar velja še danes), 
-krediti, ki so jih nudile banke, so s svojimi oderuškimi 
obrestmi dražili proizvodnjo in bremenili podjetje,
-veliko podjetij je šlo v stečaj z neporavnanimi računi 
KORMETALU,
-dokapitalizacija ptxljetja je zastala zaradi ogledovanja 
tujih partnerjev po vzhodni Evropi (ti se šele sedaj počasi 
vračajo),
-ob rojevanju podjetja smo padli v čas, ko smo neuki 
sodobnega managementa začeli tržiti po Evropi,
-po sprejetju zakona o gospodarskih družbah smo se 
morali preoblikovati v delniško družbo. Registracija pod
jetja je trajala več kot eno leto, zaradi selitve sodišča iz 
Marbora v Sl. Gradec.
-Slovenci smo narod zelo pridnih in zelo zavistnih ljudi. 
Marsikatera neresnica se je kot dnevna obrekljivost poja
vila na policiji ali v časopisu. Seveda to ni bila dobra 
reklama za novo podjetje.
-za nove programe nismo mogli pridobiti livarskih 
mojstrov (na borzi dela jih ni), ker so jih predčasno 
upokojili, mladih pa trenutno ni.
G. PROŠT omenja pregled zaključnega računa in poslo
vanja podjetja KORMETAL d.0.0, vendar njegova infor
macija obvisi na pol poti, tam, ko da bralcem možnost 
lastne presoje rezultatov. Da ne bo ostala misel 
nedorečena in bodica pripravljena na zapik, navajam še 
ta dejstva.
Agencija za plačilni promet (prej SDK) je dvakrat pre
gledala poslovanje KORMETAL-a in ni ugotovila nepravil
nosti.
Pred zaključkom želim “na ušesa povedati" g. Proštu še 
to, da strategijo razvoja v podjetju nikdar ni vodil le EN 
Čovek.
Glede obratnih dovoljenj bi predlagal kar raziskovalno 
nalogo na temo: Zakaj podjetja v občni in državi nimajo 
obratnih dovoljenj. Zakaj v Sloveniji nobeno od 56 odla
gališč nima certifikata (tudi naše komunalno (xllagališče 
na Holmcu ne)?
V pisanje g. Prošta se je vrinilo tudi odkritje, da dva ptxl
jetja vodita dva direktorja. Pa še res je! Delata to, kar je 
prej delal eden.
Ugotavljam, da v današnjem času veljajo mnoge 
drugačne človeške vrednote, kot sem jih bil navajen. 
Dovolj je, da tendenciozno slepomišiš in sarkastično ničiš 
delo drugega, pa je že tvoje lastno postavljeno na 
piedestal.
Pravico soditi moje delo ima veliko ljudi: 1000 delavcev, 
ki so 37 let z mano delali v topilnici, 2000 poslovnih pri
jateljev, ki sem jih kot direktor 15 let srečeval in z njimi 
posloval. Večina njih me je poznala kot človeka jasne in 
glasne Ixtsede, v kateri pa ni bilo nikoli slepomišenja in 
dvoumja, zaletavosti in lažne užaljenosti. Moto mojega 
dela je bil korektnost, spoštovanje dogovorov, nezloral)- 
Ijanje položaja in stxlelavčevih težav. Ob problemih sem 
lahko prijel za vsako delo v topilnici in dokazal, da nekaj 
gre, da je možno stvar izpeljati. Mnogi so to cenili, za 
mnoge je bilo to pretiravanje.
In le ti, eni in drugi, imajo pravico soditi moje delo; 
NIHČE DRUG!
Dr. Sušnik je zapisal, da smo Korošci trde buče in da trdo 
delo rojeva trde ljudi. Težko delo v dolini nas je izobliko
valo v ljudi, ki nismo dovolili suženjskega podrejanja in 
manipulacije zaradi nekaterih osebnih interesov ali 
zamer. Materialnega Ixrgastva med žerjavskimi metalurgi 
ni potrebno iskati, naše edino bogastvo je težko delo, so
lidarnost in zagledanost v kovino.

Alojz Matjan Šegel, ing met.
upokojenec
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Glosirana črna kronika

Alkoholni
begavčki

Temeljne značilnosti <rne kronike minulega 14 dnevne
ga obdobja na Koroškem prihaja tokrat iz prometa. In 
kaj bi lahko bilo drugega na prvem mestu, kot prav 
alkohol. Pravzaprav je težko najti besede, s katerimi bi 
lahko izrazili to nerazumljivo - recimo lahkotnost (da 
pac ne bom uporabil hujšega, ali morda celo žaljivega 
izraza), s katero Korošci vinjeni sedejo za volan in pri 
tem sploh ne občutijo nikakršnega občutka krivde. 
Mnogim se to - kot kaže, celo zdi nekaj samo po sebi 
umevnega, ceš, ko sem vinjen, vozim bolj pazljivo.

Akcija potrjuje
Takšno razmišljanje ilustrativno 
potrjuje tudi policijska praksa: v 
noči od 17. na 18. februar so 
namreč policisti koroških polici
jskih postaj opravili “v naprej 
najavljen poostren nadzor ugo
tavljanja psihofizičnega stanja 
voznikov, s poudarkom na ugo
tavljanju alkoholiziranosti.”
Po domače povedano, voznike so 
v naprej opozorili, da jim bodo 
“dali pihati”, kot radi rečemo. In 
rezultati: porazni! Preizkusili so 84 
voznikov. Pri 34. je koncentracija 
alkohola presegala dovoljene 
meje. Vrhu vsega pa je 6 
voznikov preizkus odklonilo. 
Praktično lahko tako rečemo, da 
je bila skoraj polovica voznikov 
pijanih.

Trmoglavost
Še podrobnejši primeri iz polici
jske prakse pa kažejo, da se pri 
mnogih pozitivno alkoholno 
preizkušenih voznikih pojavi tako 
imenovana “pijanska trma”, kar 
dodatno potrjuje, da so bili vozni
ki prav zares pod precejšnjim 
vplivom alkohola. Drugače bi 
ukrep policistov vzeli bolj resno. 
Poglejmo nekaj primerov.

Dne 18.2. ob 17,50 (da, tudi 
takšna ura je, kot kaže, primerna 
za pitje ali opitost - op. pisca) so 
policisti na Ravnah na Koroškem 
ustavili in kontrolirali voznika 
osebnega avtomobila S.J. iz oko
lice Radelj ob Dravi. Zaradi 
vožnje pod vplivom alkohola so 
mu odvzeli vozniško dovoljenje 
in mu prepovedali nadaljnjo 
vožnjo. Ukrepa ni upošteval in že 
okoli 18,25 ga je ustavila policijs
ka patrola v Dravogradu. Zaradi 
suma, da bo s kršitvijo nadaljeval, 
so odredili pridržanje - romal je v 
policijski “bunker”.
Podobno se je zgodilo še vozniku 
osebnega avtomobila C.G. iz oko
lice Slovenj Gradca, ki so mu 
vožnjo prepovedali 17.2. okoli 
00,15 v Mislinjski Dobravi in so ga 
ponovno ustavili istega dne ob 
2,10 na Ravnah na Koroškem. 
Nadaljno vožno so policisti pre
povedali tudi E.S. iz Dravograda. 
Ustavili so ga 18.2. ob 3- tiri zjutraj 
v Bukovski vasi. Le pol ure kasne
je pa so ga spet ustavili blizu 
Dravograda.
Itd, itd, itd, itd.... Takšnih in 
podobnih primerov je ogromno 
in preveč.

Pomislite samo, koliko smrtnih 
žrtev, invalidov in ranjenih bi 
lahko ostalo za takšnimi bre
zobzirnimi vozniki. Samo gospe 
Sreči, če lahko tako rečem, se gre 
zahvaliti, da se je vse srečno iztek
lo.

Pobegi
Blizu temu, o čemer je bilo doslej 
govora, so pravzaprav pobegi s 
kraja nesreče. Pogosto so namreč 
ta dejanja prav tako povezana z 
vožnjo pod vplivom alkohola. 
Storilec upa, da se bo vsaj alkohol 
do takrat, ko ga bodo odkrili, 
razkadil.

To na primer potrjuje tale 
dogodek. Dne 17.2. ob 23,50 so 
bili policisti PP Slovenj Gradec 
obveščeni o prometni nezgodi z 
gmotno škodo, ki jo je povzročil 
tedaj še neznani voznik osebnega 
avtomobila in pobegnil s kraja 
nezgode. Policisti se niso dali in 
kljub skopim podatkom so bili 
uspešni. Že po slabi uri in pol so 
policisti PPP (Postaja prometne 
policije - op.pisca) Slovenj Gradec 
na Prevaljah ustavili voznika 
asebnega avtomobila. Na podlagi 
poškodb vozila so ugotovili, da 
nedvomno gre za povzročitelja 
prometne nesreče v Slovenj 
Gradcu. Voznik je bil T.P. z Raven 
na Koroškem, pri katerem je

alkotest vrhu vsega pokazal kar 
1,16 promila alkohola.
Podobno se je zgodilo 20.2. ob 
21. uri. Tokrat so bili policisti PP 
Ravne na Koroškem obveščeni o

prometni nesreči na parkirnem 
prostoru na Prevaljah s pobegom. 
Tudi to pot so bili policisti karse- 
da uspešni. Krivca - voznika 
osebnega avtomobila S.L. s 
Prevalj, so že po dveh urah odkrili 
v Žerjavu.

Naravnost neverjetno uspešni pa 
so bili policisti v primem voznika 
osebnega avtomobila F.N. z 
Raven na Koroškem. Dne 11.2. je 
namreč ob 16,40 povzročil 
prometno nesrečo z gmotno 
škodo in pobegnil s kraja nesreče. 
Trajalo je le dobre pol ure in - 
hop Cefizelj - so ga policisti že 
prijeli.

Za konec tega prometnega bloka 
pa še najbolj čma vest: tudi v tem 
obdobju so koroške ceste spet 
terjale človeško življenje. Dne 
13-2. se je ob 6.10 na magistralni 
cesti v Mislinji namreč pripetila 
huda prometna nesreča, v kateri 
je sopotnik v osebnem avtomo
bilu, državljan BIH S.B. izgubil 
življenje. Do nesreče je prišlo na 
zasneženi cesti na Mislinjskem 
klancu, ko je osebni avtomobil, ki 
ga je vozil M.H., prav tako državl
jan BiH, zaneslo v levo in je z 
desno bočno stranjo trčil v 
nasproti vozeči avtobus.

p'jirzén] ©Dffiigoosia anafeUgo

Kaže, da so ognjeni zublji tudi na Koroškem v zimskem času vse 
bolj požrešni. Na posnetku, ki nam ga je tokrat posredovala UNZ 
Slovenj Gradec, so namreč posledice enega izmed hujših požarov v 
zadnjem času.

Dne 8.2. je ponoči, okoli pol tretje ure, zagorelo v stanovanjski hiši 
lastnice M.U. na Legnu nad Slovenj Gradcem. Po ugotovitvah krimi
nalistov Urada kriminalistične služtre UNZ Slovenj Gradec, je vzrok 
požara vžig smole v dotrajanem dimniku. Od tam se je ogenj razširil 
na druge lesene dele hiše. Kljub hitremu posredovanju gasilcev je 
hiša v celoti pogorela, med umikom iz nje pa je nekaj opeklin dobil 
tudi sin lastnice J.U.
Po nestrokovni oceni znaša škoda okoli 2,5 milijona tolarjev.

Foto-Arhiv UNZ
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Cma kronika

Na vrh pa še plaz
In da bo kronika tokrat zares 
povsem črna, je poskrbela mati 
narava v Josipdolu. Dne 20.2. ob 
9. uri se je namreč sprožil zemeljs
ki plaz, ki je popolnoma porušil 
enostanovanjsko hišo, last L.R. iz 
tega kraja. Na srečo se je štiričlan
ska družina še pravočasno uspela 
umakniti iz hiše. Plaz je poleg 
tega še delno zasul krajevno cesto 
ter severni del sosednjega 
gostinskega lokala do višine 
enega metra.

Plaz se je sprožil zaradi velike 
količine vode in snega, ki sta

onemogočila pretok vode skozi 
kanalizacijo. Škodo za sedaj seve
da še niso mogli oceniti, bo pa 
bržčas zelo velika.

Leteči krožniki
Povsem mogoče je, da je A.Š. iz 
okolice Slovenj Gradca gledal 
preveč znanstvenofantastičnih 
nadaljevank ali pa je bral preveč 
tovrstne literature. Oni dan - 16. 
februarja - je namreč ob precej 
nenavadni uri, bilo je 18,40, na 
vsem lepem pričel metati kuhin
jsko posodo po domačem 
stanovanju. No, krožniki niso 
hoteli leteti in nastal je ropot, vrhu

vsega pa je nesojeni “astronavt” 
ali “zunajzemeljec” še fizično 
grozil ženi. Temu se potem - ne 
več v klasičnem znanstvenofan
tastičnem, ampak čistem poli- 
ciskem slogu - reče kršenje JRM 
(javni red in mir - op.pisca) in vse 
skupaj se ni končalo ne na palubi 
kakšne vesoljske ladje, marveč v 
policiskem “bunkerju”.

Izgovor, ki ga namerava bojda (ali 
pa tudi ne ) uporabiti A.Š. pred 
kadijo, da namreč, kot “bitje iz 
vesolja” nima nobenih izkušenj z 
alkoholom in ga je ta vrgel iz tira, 
bo obveljal le, če tudi kadija ljubi 
znanstveno fantastiko.

Zaupljivec
Izjemno zaupljive narave pa mora 
biti G.Č. iz okolice Črne na 
Koroškem. Njegovo dejanje 
namreč priča o njegovi veri v to, 
da med nami ni ljudi s slabimi 
nameni. Drugače si njegovo 
dejanje namreč ne moremo 
tolmačiti. Svoj osebni avtomobil je 
spremenil v “devizno banko” in 
vanj spravil čedno vsoto 3500 
švicarskih frankov. Nato je svojo 
novo ustanovljeno “banko” pustil 
odkljenjeno in brez nadzora 
parkirano pred enim izmed 
gostinskih lokalov v Črni na 
Koroškem.

Seveda takšno naivno dejanje ni 
ostalo skrito očem Cefizlja 
(osumljenec je J.K.), ki je “potu
jočo devizno banko” ročno 
(arhaični slovenski izraz za hitro 
ali iznajdljivo, tudi prisebno - op. 
pisca) takoj oropal.

No, na srečo Cefizlju do Švice, da 
bi si kaj nabavil s tamkajšnjo valu
to, ni uspelo priti, saj so ga 
policisti, na podlagi informacij 
občanov, še isti večer prijeli. 
Črnjanskemu Cefizlju se zdaj 
namesto švicarskih frankov obeta 
“švicanje" pred kadijo.

Jutranji tič
Noč ima svojo moč, pravi star 
slovenski pregovor. Nočne, še 
zlasti rane jutranje ure, pa imajo 
tudi svoje nočne tičke, ki so lahko 
sila nevarni in nepreračunljivi. To 
je na lastni koži občutil neki 
občan z Mute. Dne 11.2. ob 4. 
jutranji uri, ga je na parkirnem 
prostoru v Radljah ob Dravi, kot 
vešča nočno svetilko, nenadoma 
napadel tak nočni tič D.R. iz 
občine Radlje ob Dravi.

Ker je bi to že njegov drugi 
nenadni napad v tej noči, so 
nemudoma priletele “sove” in ga 
strpale v policijsko “kletko”.

Tale zadnji dogodek v tokratni 
koroški črni kroniki je preventi
ven in sem ga napisal v opozorilo 
vsem, ki hodijo naokoli v poznih 
urah: pazite se raznoraznih 
(izjemno lep in prikladen izraz, 
mar ne!?) nočnih tičev, ki bi vas 
morda obletavali, se zaletavali v 
vas in vas nadlegovali. Če se vam 
bo kaj podobnega pripetilo, upa
jte, da bo blizu kakšen pravi 
“organ"!Q

TI.

Koraki v varno življenje.

ŽIVLJENJSKI KROG

Življenjska zavarovanja Zavarovalnice Triglav

So trenutki, ko pomisliš... Ali bo trajalo' Ali bo 

življenje prija/no z mano in z mojimi?

So trenutki, ko znaš mimo pogledati v čas, 

ki prihaja. Brez strahu, brez tesnobe. Ker veš, 

da lahko vsaj malo zanesljivosti zagotoviš sam.

S premišljeno naložijo morda ne moreš preprečiti 

nepredvidljivega, lahko pa omiliš 

njegove posledice.

Življenjsko zavarovanje je takšna naložba.

Je začetek preudarne skrbnosti. Do sebe 

in do svojih. Mnogi se zato za življenjsko 

zavarovanje odločijo takrat, ko pridejo otroci, 

saj z njihovim zvedavim pogledom postanejo 

pomembne odraslost, skrbnost, odgovornost.

i= zavarovalnica triglav
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Razvedrilo
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Durhcug vici 

Mcnolcg
Mali Tinček vpraSa svojo 
mamo:
- Mama, kaj je to monolog?
- To je pogovor med mano in 
tvojim očetom.

Zdravniška
Zdravnik sreča Lojzeta v mestu 
in ga vpraSa:
- Kako pa kaj zdravje vašega 
strica?
- O, mnogo lx>lje mu je.
- Res?
- Da, včeraj je umrl.

Na zalest
Dva policaja se pogovarjata:
- Včeraj smo na postajo dobili 
klic, da je sredi noči vlomilec 
vlomil v NAMO.
-In?
- Takoj smo zastražili vse 
izhode.
- Pa ste ga ujeli?
-Ne.
- Kako to?
- Pobegnil je skozi vhodna 
vrata.

Durhcug vici

Deber edsever
Novinar po nogometni tekmi 
vpraša igralca, ki je dal pet 
golov:
- Kako dolgo pas vi že brcate?
- Od svojega rojstva.

Ddkritcsrčncst
Marička vpraša svojega fanta:
- Kaj imaš najraje na meni?
- Selre, hitro ixlvme fant.

De želji
Gost v hotelu vpraša natakarja:
- Ali ta vaš ansambel zaigra tudi 
kaj po želji gostov?
- Seveda, odvrne vljudno 
natakar.
- Potem pa naj igrajo tarok, ko 
bom jaz večerjal.

Nezaslišane
- Le kaj te tako jezi, da toliko 
piješ?
- Najbolj to, da ima moja žena 
tako zapitega moža.
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Razvedrilo

Durhcug vici

Eckavice
Jure vpraša očeta:
- Ali res vse boksarje zebe v 
roke?
-Ja Jure, od kod ti pa to?
- Kaj od kod? Ko pa vidim, 
kako debele rokavice nosijo.

Demokratično
Učitelj vpraša Mileta:
- Kako se nadaljuje pregovor, ki 
se začne: “Kdor drugemu jamo 
koplje..”
- Mislim da “...mu jo tudi 
zaračuna”.

Se vidi
Jožica pravi sosedi:
- Če se jaz pa moj Janez skrega
va, otroke vedno pošljeva ven.
- To se pa vidi, zelo zdravi so 
videti, ko so neprestano na 
svežem zraku.

Dot nes
- Kako to, da tvoj Tone govori, 
da živi kot pes?
- Saj je res.
- Res?
- Da, vedno pride domov z 
umazanimi tacami, takoj se 
vsede k kaminu in prične 
renčati in lajati, da je lačen kot 
pes.

Ne ve
- Kaj si pa tako slabe volje, 
Milan?
- Moja podnajemnica je rodila.
- Alta, in ti si oče?
- Ravno v tem je problem: ne 
vem, ali sem oče ali dedek.

ivito
' Peter, kako bi štiri ženske 
spravil rut en stol?
- Hm, ne vem.
- Obrnil bi ga narolxj.

Ni razumela
Mož in žena sedita v hotelu, ko 
Rre mimo prikupna natakarica:
- Spet se mi je dvignil.
“ Bodi tiho, prostak!
■ Pa ne tisto, kar ti misliš, 
ampak krvni pritisk.

^----------------------------------- -
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Našel ie 
večni mir

Umreti? Ne hvala! Takole bi bržkone lahko rekli 
ob nekaterih čudnih slučajih ali “zanimivih” 
načinih smrti - če lahko tako tečem - ki smo jih 
tokrat zbrali in priredili v tej rubriki. Večina ljudi, 
o katerih bo govora, seveda ni želela umreti, a 
pripetilo sejimje prav to.

Pcvcžen v
sebi

Tako je na primer gospod Skeen iz Daytona v 
Zvezni državi Ohio v ZDA lepega dne nič hudega 
sluteč sedel pred televizorjem doma v svoji 
dnevni sobi. Še preden se je sploh lahko zavedel, 
kaj se dogaja - je bil že mrtevlPovozila ga je 
namreč neka 42 letna voznica osebnega avtomo
bila, ki je izgubila oblast nad svojim vozilom, pre
bila steno hiše in zapeljala v dnevno sobo 
nesrečnega gospoda Skeena.

Verjetno si je želel samo mir, nek hišnik iz 
Bremna v Nemčiji. In prav mir je tudi dobil - kar 
večnega. Skozi svoje okno je namreč nameraval 
vreči paradižnik v stanovanje pod svojim, kjer naj 
bi bili sosedje zganjali prevelik hrup. Pri tem se je 
nekoliko preveč nagnil skozi okno in...

Mornar Kot 
Kamen

Dobre manire ali uglajeno vedenje (bonton) lahko 
človeka daleč pripeljejo. Včasih celo v smrt! To 
dokazuje primer nekega momatja iz Hamburga v 
Nemčiji.
Nekega večera je pregloboko pogledal v kozarec. 
Ko se je vračal domov, mu je postalo slabo. Ni 
želel bruhali po cesti in nagnil sc je prek ograje, 
da bi se olajšal v reko. Spodrsnilo mu je, padel je 
v reko in - potonil kot kamen.
Za kratek čas še ostajamo v Nemčiji, v 
Hamburgu. “Varnost je varnost”, si je verjetno 
mislil nek prebivalec tega velikega pristaniškega 
mesta in se k svojemu stalnemu omizju (znameni
ti Stamtisch) raje odpeljal s kolesom kot z avto
mobilom. Toda, ko se je - poln kot sod vina - 
vračal domov, je trčil v prometni znak in padel 
tako nerodno, da je bil na mestu mrtev.

NanaKe
Ni sicer rečeno, da morajo vse napake biti že kar 
usodne. Pogosto pa vendarle so. 0 nekaterih 
takšnih napakah, z usodnimi posledicami, 
poročajo iz različnih koncev sveta. Najprej pa 
pojdimo na Japonsko.
V lej državi že dolgo pri delu v industriji uporabl
jajo robote. Če smo jih doslej poznali zgolj kot

pomočnike človeka pri njegovem delu, jih poslej 
lahko vidimo tudi kot pošasti iz futurističnih fil
mov.
V avtomobilski tovarni v Osaki na Japonskem je 
37 letni delavec nameraval odpraviti napako na 
robotu, ki se je med izdelovanjem avtomatskih 
menjalnikov nenadoma ustavil. Komaj je 
preskočil varnostno ograjo, ko gaje robot, ki si je 
- kot kaže - le za hipec oddahnil, zagrabil in potis
nil v rezkalni stroj.
Zaradi podobne napake je umrl tudi nek nemški 
kmetovalec. V njegovem primem je zatajil kmeti
jski stroj - stiskalnica za seno. Nesrečni kmet gaje 
hotel ponovno pognati z nogo - stroj pa ga je 
zagrabil in stisnil do smrti.

Vodni beton
Pozornost je želel vzbuditi in poleg tega še kaj 
zaslužiti nek nemški kaskader v začetku 80 let 
našega stoletja. Napovedal je "smrtni skok” v 
vodo z 78 metrov visokega mostu Golden Gate 
(Zlata vrata) v San Franciscu. Napoved se je ures
ničila - bil je prav zares smrtni skok ali skok v 
smrt.Čeprav si je namreč na noge nataknil 10 
kilogramov težke škornje, je na vodno gladino 
priletel na hrbet in ne na noge, kot je načrtoval. 
Vemo pa, kako iz takšne višine deluje vodna 
gladina - kot beton, če nanjo priletiš ploskoma kot 
nesrečni Nemec.

Desede ob
odbodu

Iz zgodovine poznamo precej ljudi, ki so ob tem, 
ko so zrli smrti v oči, povedali kaj takšnega, kar 
se je ohranilo do današnjih dni.
Tako je na primer francoski revolucionar 
Gerorges Jacques Danton, ko je položil glavo 
na giljotino, dejal: “Pokažite mojo glavo na vsak 
način množicam. Veliko časa bo moralo preteči, 
preden bodo spet videli kaj podobnega.”
Pri rimskem cesaiju in posebnežu Neronu je šlo 
predvsem za domišljavost: “Qualis arlifex pereol!” 
je vzkliknil, kar bi približno pomenilo: "Kakšnega 
umetnika izgublja svet. !”
Sir Walter Releigh pa je, kot hladnokrven 
Anglež, ko je že čutil ostrino krvnikove sekire na 
vratu, rekel: 'To je ostro zdravilo. Toda pomaga 
pri vseh boleznih!"
Anne Boleyin je dejala: “Krvnik je, menim, 
strokovnjak. In moj vrat je tanek!”
Ludwig XVI je bil odpuščajoč namesto 
sarkastičen, ko je dejal: “Naj moja kri zacementira 
vašo srečo.” Gluhi Beethoven pa je z besedami: 
“V nebesih bom slišal...” veijetno menil, da odha
ja v boljši svet.
Denis Diderot je bil do konca filozof: “Prvi korak 
k filozofiji je nevarnost...”

Zbral in priredil T.l.

Durhcug vici 

Dametneiši
rTijatelj se pohvali prijatelju:
- Jaz imam tako pametnega 
psa, da vedno pozvoni, ko se 
vrne s potepa.
-Hm, moj je pametnejši, moj 
ima vedno ključ s sabo.

Darva veselja
- Mama, zakaj ima nevesta 
vedno telo obleko na poroki?
- To je barva veselja, sine.
- Alta, zdaj pa razumem, zakaj 
imajo možje črne obleke.

Dule
- Mamica, kaj je huje, če si 
nekdo strga hlače, ali če pade z 
drevesa in si zlomi nogo?
- Če pade z drevesa in si zlomi 
nogo.
- Potem pa bodi vesela, strgal 
sem si le hlače.

Nerazumljivo
Francelj vpraša soseda:
- Od česa je umrl Polde?
- Ne vedo, kakor tudi ne, od 
česa je živel.

Drava obrt
- Ne razumem tvoje žene, kako 
ji obrt lepo uspeva, ko pa so 
druge bolj na psu?
-Ja, pravo ima.
- Katero?
- Najstarejšo.

/Hladoporcčen
ca
- Draga, kaj bo rekel tvoj oče, 
ko bo izvedel, da sva 
poročena?
- Oh dragi, nič ne skrbi, vesel 
bo, kot vedno.

Slikarska
- Kako kaj posel prijatelj, ali 
gredo slike v promet?
- Kot sveže žemlje.
- Tako hitro?
- Ne, po takšni ceni.

Na zdravje
- Povabil sem te na kozarček 
vina v to gostilno, ti pa na moj 
račun piješ že osmega!
- Ko pa tako siate izgledaš.

Z.Š.
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Tekstilna industrija Otiški vrh

Toplina noči 
Intimnost dneva 
Občutek sanj

TEKSTILNA INDUSTRIJA
Otiški Vrh d.o.o.
Otiški Vrh 53
26373 Šentjanž pri Dravogradu 
Tel.: 0602 85 234, fax: 85 279

POSEBNA PONUDBA
samo v trgovini TARA v Dravogradu in v INDUSTRIJSKI CONI v Otiškem Vrhu:

MOŠKA PIŽAMA iz pliša 3000 SIT
ŽENSKA PIŽAMA iz frotirja 2000 SIT
OTROŠKA PIŽAMA iz frotirja 1500 SIT

partnersko podjetje

□ proizvodnja montažnih podplatov
□ proizvodnja termoplasticnih granulatov
□ posredovanje v zunanji trgovini

CARINSKA CONA DRAVOGRAD 
Otiški vrh 25a 

62370 Dravograd 
tel.: 0602 45 131 
fa: 0602 41 631

Koroška cesta 2 
62360 RADUE OB DRAVI 

SLO
Telefon: 0602 71 098 
Telefax: 0602 71 098

MS *

«#®i5S£

VAL RADIA RADLIE

V***
S*

Tudi letos bomo v akciji Bramac za lepšo Slovenijo vsem, 

ki se boste za nakup odločili do 20. aprila 1996, 

brezplačno pripeljali 1,000.000 Bramacovih strešnikov.

•BRAMAC-
Varna streha za vse življenje. S 30-letnim jamstvom.

V vseh dobrih trgovinah z gradbenim materialom!

34 - 04/96 PREPIH



<@> ii\ unizui
M radie alfa

PRVI KOMERCIALNI RADIO PRI NAS

AVTOSERVIS « AVTOMEHANIKA
FTC17D • avtokleparstvo r • avtoličarstvo
62000 MARIBOR, CESTA XIV. DIVIZIJE 86, TEL.+ FAX 062/510-625

*0 AVIOfIŠfP
d.o.o.

I PRODAJA NOVIH IN RABLJENIH VOZIL
(&> HYunnm
(H) HONDA
# SangVDng

PRODAJA REZERVNIH DELOV

62000 MARIBOR, CESTA XIV. DIVIZIJE 86 
TEL.+FAX 062/510-625,513-808

radio «Ila d. o.a 
REDAKCIJA IN STUDIO 

Cankaijava 1
62380 Slovenj Gradec, p.p. 92 

telefon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

VAŠ SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

1C7,$ Mhz

OPREMA

TOVARNA OBLAZINJENEGA POHIŠTVA 
62390 Slovenj Gradec, Pod gradom 4 
Telefon (0602) 42; telefax 42 153

NAJNIZJE MOŽNE 
CENE OBLAZINJENEGA 
POHIŠTVA IN UGODNI 

PRODAJNI POGOJI

□ 20% popust pri nakupu sedežnih garnitur
□ 25% popust pri nakupu ležišč
□ 30% popust pri nakupu vzmetnic

INFORMACIJE:
Slovenj Gradec, Pod Gradom 4, « 0602 44 185,42 051 

Novo mesto, Košenice 65a, « 068 321 674 
Divaca, Lokev 189b, ° 067 67 615 

Ljubljana, Tbilisijska c. 83,061 123 38 45
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Ko sami ali z družino potujete v tujino ali tam bivate, ste prav tako izpostavljeni BOLEZNI ali POŠKODBAM. Tujcu vam ne bo nič 
bolj prizaneseno kot domačinu, še zlasti, če se podajate na brezskrbno, razposajeno in morda tudi naporno, včasih celo malce nevarno 
potovanje.

Z zdravstvenim zavarovanjem I UJINA A lahko zavarujete ZDRAVSTVENE STORITVE, ZDRAVILA, PREDPISANA
NA RECEPT, STORITVE HOTELSKEGA DELA BOLNIŠNIČNEGA ZDRAVLJENJA IN REŠEVALNE PREVOZE, ki 
nastanejo zaradi nujnega zdravljenja BOLEZNI ali POŠKODBE.

V želji, da približamo ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE ZA TUJINO vam, našim zavarovancem, smo sklenili pogodbe s 
TURSTIČNEMI AGENCIJAMI.
Tako lahko sedaj na enem mestu poleg turističnega aranžmaja uredite tudi ZDRAVSIVENO ZAVAROVANJE ZA TUJINO.

Seznam turističnih agencij na Koroškem, kjer lahko sklenete ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE ZA TUJINO:

NAZIV AGENCIJE NASLOV TELEFON

l.CARINTIA Polje 5, 62391 Prevalje 0602-33-108
2. KOMPAS KONTINENTAL Glavni trg 38,62380 SLOVENJ GRADEC 0602-42-731
3. KORATUR Koroška 5,62390 RAVNE N/K 0602-21-130
4. KORATUR poslovalaica Slov. Gradec, 62380 SLOVENJ GRADEC 0602-41-247
5. KRETA PTC Katica, 62380 SLOVENJ GRADEC 0602-43-970
6. PANORAMA Prežihova 3,62390 RAVNE N/K 0602-20-781
7. RELAX Ob Polju 7,62366 MUTA 0602-61-236
8. RELAX poslovalaica Dravograd, Trg 4. julija 43, 62370 DRAVOGRAD 0602-83-627
9. TA ERIKA Mariborska 7,62360 Radlje ob Dravi 0602-71-138

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE

Območna enota Ravne, tel: 22-461 
Izpostava Slovenj Gradec tel.: 45-191 

Izpostava Radlje, tel: 71-120
J


